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PAŠAMAN 

– A si ki z Pobar, a i 
takoveh je, patinaju hodeć 

zdolun Opatiju, dobili su 
vredan pašaman. Više će, 
istina, pomoć onistemi ki 
hode nazgorun ma saka 
stvar od pomoći za hodit 
je va ovisto čudno vreme 

dobro prišla.

MIĆA 

–  ma za neke vela stvar, 
je ovista stanica za kurjeri 
na Kosoven. Najviše čekaju 
tu deca za Pobri i daje, i 
razveselili su se da su dobili 
pjover da ne moraju stat na 
dažje. Kada ju vidite va živo, 
pjover je mogal bit i malo 
širi i nikemu ne bi smetal, ali 
miće nogi zadovojne su i z 
ovakoven.

bele kam
elije

foto komentar

Naslovnica

Naslovnica ovog 
broja „Opa-
tije“ ista je 

kao ona prije četiri 
godine: na lokalnim 
izborima u drugi krug 
za opatijskog grado-
načelnika ušli su Ivo 
Dujmić i Fernando 

Kirigin. U nedjelju, 30. svibnja, znat 
ćemo što su birači odlučili. Do tada, 
jedni druge često pitamo: za koga ćeš 
glasati? U ovom slučaju ja nemam di-
leme. Svoj glas i svu podršku dat ću, 
naravno, svom sinu Nandu (formalno-
pravno posinku, ali u srcu mom sinu), 
jer uvijek podržavam svu svoju djecu 
u njihovim ambicijama i ciljevima. Ali 
nije to jedini razlog. Dobro poznajem 
vrline Nanda, njegove sposobnosti, 
radišnost,  upornost i poštenje, da bih 
bila sigurna kako će biti dobar grado-
načelnik. Osim toga, veliki sam prista-
ša ideje da se zakonom gradonačelnike 
ograniči samo na dva mandata, kako 
se ne bi pretvorili u „lokalne šerife“ i 
kako bi i drugi imali priliku pokazati 
što znaju i mogu. Zato se nadam da će 
na naslovnici i idućeg broja „Opatije“ 
biti Fernando Kirigin.

Da nije izbora i politike, na naslov-
nici ovog broja bio bi Veprinac, gdje su 
djeca dobila novo zdanje dječjeg vrti-
ća. Ili možda zapažene akcije Crvenog 
križa, ili slavljenica stotog rođendana, 
ili jedini opatijski ribar…Ništa od toga 
nije završilo na naslovnici, ali sve to i 
još dosta drugih priča našlo je mjesta u 
ovoj „Opatiji“.

Pitanje je samo hoće li list doći do 
čitatelja. Jer, distribucija novina nam 
je najslabija karika i s time nikako na 
zelenu granu. Mnogi nas upozorava-
ju da im novina ne stiže u poštanski 
sandučić, kako je to predviđeno i na-
ručeno u pošti, što sve nas u redakciji 
uvijek jako rastuži i razljuti. Možda bi 
trebali staviti poštare na naslovnicu, pa 
bi se situacija s dostavom novina po-
pravila…

Ne zaboravite u nedjelju izaći na bi-
rališta, bez obzira kome ste odlučili dati 
svoj glas. Time određujete našu novu 
naslovnicu.

Do čitanja
 Mirjana Rončević 

AMAZONA 

– Malo daje rožice, a malo 
nazdolun Amazona. Nekako 
kot da smo to već imali 
omaćano, ma sejno, judi ki 
čekaju kurjeru ne bi ju baš 
rabili čekat da je okole njih 
prašće i graja z ke more 
sega poć vanka. Je gradsko 
ili privatno, rabi pokosit.

PLAŽI 

– Na nekoliko vološćan-
skeh plaži i napušćeneh 

dvori more se videt ovakov 
prizor. Lahko i za smeti, ma 

razbijenega stakla je po 
sakuda. Prostora za mladi v 

Opatije ni pa je normalno da 
negdere moraju živet svoju 
mladost, a košići za smeti 

je još manje. Morda će njin 
pokle oveh izbori ki regalat 
kakov prostor pa da o svoj-

mi smeti bacilaju sami.

crne m
aće
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IM
PRESSUM

K
andidat grupe birača Ivo 
Dujmić i kandidat SDP-a 
Fernando Kirigin borit će 
se za mjesto gradonačel-
nika Opatije u drugom iz-
bornom krugu, u nedjelju 

30. svibnja. 
Prema privremenim rezultati-

ma prvog izbornog kruga lokalnih 
izbora održanog 16. svibnja kandi-
dat Ivo Dujmić dobio je 1.844 gla-
sa (37,31%), kandidat Fernando 
Kirigin 1.448 glasova (29,29%), 
kandidatkinja Akcije mladih i Uni-
je Kvarnera Neva Slani 819 glasova 
(16,57%), kandidat HDZ-a Marko 
Ćorić 386 glasova (7,81%), kandi-
dat Kvarnerske inicijative i Istar-
skog demokratskog sabora Ante 

 Piše  KRISTINA TUBIĆ 

vijest mjeseca

Dujmić i Kirigin u drugom krugu

Izbori na Liburniji
Vedran Kinkela i Eni Šebalj sučelit će se 

u drugom krugu izbora za načelnika Matu-
lja. U prvom krugu kandidat SDP-a i HSU-
a Vedran Kinkela osvojio je 1.726 glasova 
(39,22%), a Eni Šebalj kandidatkinja Grupe 
birača 1.037 glasova (23,56%). I Lovranci će 
načelnika birati u drugom krugu i to izme-
đu kandidata Akcije mladih, PGS-a i Unije 
Kvarnera Bojana Simoniča koji je osvojio 
839 glasova (49,41%) i kandidata grupe 
birača Tonija Družete koji je u prvom kru-
gu osvojio 519 glasova (30,56%). Aktualni 
načelnik Mošćeničke Drage Rikardo Staraj, 
kandidat PGS-a i SDP-a, jedini je kandidat 
na Liburniji koji je pobijedio u prvom kru-
gu izbora, gdje je osvojio 607 glasova, dok 
je njegov protukandidat Avelino Baretić iz 
HDZ-a osvojio 182 glasa. 

N
IK

O
LA

 T
U

R
IN

A Štampalija 265 glasova (5,36%) te 
kandidat grupe birača Alen Sršen 
108 glasova (2,18%). 

Građani su glasali i za izbor čla-
nova Gradskog vijeća Grada Opa-
tije gdje su mogli birati između 
osam kandidacijskih lista. Nakon 
prebrojanih glasova niti jedna lista 
kandidata nije dobila većinu. Tako 
će u sljedećem sazivu Gradskog vi-
jeća Grada Opatije sjediti 5 vijećni-
ka kandidacijske liste grupe birača 
nositelja Ive Dujmića, 5 vijećnika 
SDP-a nositelja liste Fernanda Ki-
rigina, 3 mjesta kandidacijske liste 
Akcije mladih i Unije Kvarnera 
nositeljice liste Neve Slani, te po 
jedan vijećnik HDZ-a nositelja li-
ste Marka Ćorića i Kvarnerske ini-
cijative i IDS-a nositelja liste Ante 
Štampalije. Ispod izbornog praga 
ostali su Hrvatska stranka umirov-
ljenika (HSU), Kandidacijska lista 
grupe birača nositelja Alena Srše-
na i Narodna stranka – Reformisti, 
nositelja Borisa Uršića. 

Od ukupno 10.357 birača upi-
sanih na popis birača, glasanju je 
pristupilo 4.942 birača (47,72%), 
od čega je bilo 4.870 važećih gla-
sačkih listića. 

Oba kandidata za izbor grado-
načelnika u drugom drugu poziva-
ju građane da izađu na birališta 30. 
svibnja u što većem broju te odluče 
tko će biti na čelu grada iduće četi-
ri godine.

Izbori za župana u Primorsko-
goranskoj županiji po prvi put idu 
u drugi krug. Dosadašnji župan 
Zlatko Komadina, kandidat koa-
licije SDP- PGS-IDS-HSU-HSS, 
borit će se s bivšim ministrom tu-
rizma, HDZ-ovim kandidatom, 
Garijem Cappellijem. 

Jedno od biračkih mjesta u Opatiji na izborima 2021. g.
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Drage Opatijke i Opatijci,

završili smo prvo poluvrijeme izbora, 
zahvaljujem vam na daleko najvećoj pot-
pori meni kao kandidatu za gradonačel-
nika i mojoj listi za Gradsko vijeće, koja 
je pojedinačno osvojila najviše glasova. U 
drugi krug ulazim kao pobjednik s čak 396 
glasova više!

To što sam dobio najveću podršku 
dokaz je da ste prepoznali moj program 
za još bolji i kvalitetniji život kao realan 
i provediv plan daljnjeg razvoja Opatije. 
Istovremeno to doživljavam kao prizna-
nje mojem dosadašnjem radu i kao veliki 
poticaj za ubuduće jer još je dosta toga što 
želim realizirati.

Program u kojem sam iznio svoju vi-
ziju grada Opatije stvaran je tijekom pro-
teklog mandata kada sam obećao najbo-
lje mjere za sve građane odnosno za sve 
dobne skupine s posebnim naglaskom na 
pronatalitetnu politiku kojom zadržava-
mo naše mlade. Visoki poticaji za svako 
novorođeno dijete nastavit će se i dalje a 

ponosan sam da se u protekle četiri godi-
ne  rodilo 350 novih Opatijaca.

Kada i u drugom krugu dobijem Vaše 
povjerenje ponovno voditi Opatiju, novi 
program donIjet će još bolje, jače mjere: 
sva opatijska djeca imat će besplatan vr-
tić i jaslice, moći će besplatno rano učiti 
strane jezike, svi osnovnoškolci imat će 
besplatne marende i besplatan produženi 
boravak od prvog do četvrtog razreda. Za 
osnovnoškolce i studente ćemo osigurati 
besplatan javni prijevoz na području cijele 
županije, a za dobre studente smo predvi-
djeli i stipendije.

Svi umirovljenici sa mirovinom do 
4.000 kn imat će pravo na potporu od 
1.840 kn godišnje. U ovu mjeru uključiti 
ćemo i osobe starije od 65 godina koje nisu 
ostvarile pravo na mirovinu.

Jedna od najvažnijih mjera koju želim 
nastaviti je mjera za zapošljavanje, gdje su 
visoki godišnji novčani poticaji od 70.000 
do 111.000 kuna.  Veliku pozornost  dajemo 
otvaranju OPG-a za koje smo predvidjeli 
potpore u iznosu od 58.000 kuna godišnje.

Kandidat za gradonačelnika  
- IVO DUJMIĆ (NEZAVISNI)

Program  
za boljitak  
građana

Zahvaljujući ovim mjerama, u 
protekle četiri godine otvoreno je 
97 novih obrta, 81 osoba se zaposlila, 
otvorena su 15  OPG-a, dok je 10.903 
naših sugrađana – umirovljenika 
iskoristilo gradske novčane potpore.

U novom mandatu nastaviti će 
se ciklus investicija u razvoj Opatije: 
izgradnja stanova za mlade obite-
lji na Tošini, nadogradnja osnovne 
škole i uređenje okoliša sa sportskim 
sadržajima, izgradnja garaža Črni-
kovica, Gorovo i Tržnica te uređenje 
trga V.Gortan na Slatini, izgradnja 
Vatrogasnog doma i Doma zdrav-
lja, uređenje nogometnog igrališta i 
vaterpolo bazena, natkrivanje Opa-
tijske boćarije, uređenje centra Ike i 
Poljane.

Kojim ćemo sredstvima sve to 
financirati? Osim sredstva gradskog 
proračuna, kao i do sada, koristiti 
ćemo sredstva iz dostupnih EU fon-
dova te druge modele financiranja.   

Jedan od iznimno važnih pro-
jekata koji će zasigurno obilježiti 
godine koje dolaze je e-Opatija, pro-
jekt izravne demokracije jer želim 
da glas građana sudjeluje u svakoj 
važnoj odluci i svakoj novoj gradskoj 
investiciji.

Moj program usmjeren je na bo-
ljitak građana i razvoj grada, čovjek 
sam koji okuplja i uvažava sve ljude 
oko sebe. Imam tim vrijednih ljudi iz 
vašeg susjedstva, koji su cijenjeni u 
svojoj sredini i koji su jamstvo da će 
i ovaj izborni program biti ostvaren.  
Vodio sam pozitivnu kampanju go-
voreći samo o tome što sam do sada 
napravio i što namjeravam napraviti 
u novom mandatu, za razliku od pro-
tukandidata koji nije birao sredstva 
kako bi me oblatio pred očima gra-
đana i tako sebi priskrbio koji glas 
više.

I baš zato pozivam sve građane 
Opatije, moje najjače partnere, da 
dana 30.05. ulože dodatni napor i 
izađu na izbore kako bi svojim gla-
som za mene potvrdili da žele stabil-
nost i bolje sutra.

Drage Opatijke i Opatijci, nikada 
vas nisam iznevjerio – izaberite jaku, 
naprednu, razvijenu i sigurnu Opati-
ju. Grad u kojem su LJUDI BITNI!

 Ivo Dujmić



Poštovane sugrađanke i sugrađani, 
drage Opatijke i Opatijci,

Vaš glas je najsnažnije sredstvo ko-
jim možete izgraditi put prema boljoj 
budućnosti našeg grada. U prvom kru-
gu izbora pokazali ste jasnu poruku: 
Opatija treba i želi promjenu! Većinu u 
Gradskom vijeću osvojile su opcije koje 
zagovaraju nov i drugačiji sustav uprav-
ljanja gradom, koje se zalažu za tran-
sparentnost, uključivanje svih građana 
u odlučivanje, zaštitu prostora i u prvi 
plan stavljaju interese cijelog grada, a 
ne samo odabranih pojedinaca i skupi-
na bliskih vlasti. U toj smo utrci pobi-
jedili. U suradnji SDP-a, Akcije mladih i 
Unije Kvarnera formirat ćemo stabilno 
Gradsko vijeće sa snažnom podrškom 
ključnim idejama vizije FER Opatije: za-
ustavljanju betonizacije, realizaciji važ-
nih investicija i provedbi programa koji 
će omogućiti razvoj našeg grada koji je 
tijekom protekle četiri godine bio potpu-
no zaustavljen.

No, tek smo na pola puta do cilja! Tek 
sada  biramo čelnu osobu našeg grada, 
onoga tko će biti nositelj te vizije sljede-
će četiri godine. Previše često imali smo 
priliku gledati kako se obećanja zaborav-
ljaju nakon prebrojavanja glasova. Moje 
iskustvo u poslu i realizaciji važnih pro-
jekata poput Sportske dvorane Marino 
Cvetković, moj osobni integritet i stav, 
kao i moja energija i motivacija najbolja 
su garancija ostvarenja vizije u kojoj će 
gradska uprava imati pošten odnos pre-
ma prostoru, pošten odnos prema svim 
dijelovima grada, pošten odnos prema 
svakoj društvenoj skupini i, ono najvažni-
je, pošten odnos prema svim građanima 
ovog grada! Moja vrata nikad neće biti za-
tvorena, moj radni dan nikad neće biti za-
vršen, a moja misija nikad neće prestati 
sve dok postoji barem jedan Opatijac koji 
ima problem u čijem rješavanju mogu 
pomoći.

Stabilna i snažna većina u Gradskom 
vijeću temelj je promjene koju želite. No 
za njeno ostvarenje ključno je osigurati i 

Kandidat za gradonačelnika  
– FERNANDO KIRIGIN (SDP)

Opatija 
treba i želi 
promjenu

kvalitetnog, sposobnog i poštenog 
gradonačelnika, koji će htjeti slu-
šati svoje građane i znati realizira-
ti ključne projekte. 

Zato u nedjelju, 30. svibnja, do-
nosimo odluku o tome kakvu Opa-
tiju želimo: FER Opatiju u kojoj se 
gradom upravlja s brigom za sve 
generacije i sve građane, kojoj je 
stalo zaustaviti odlazak mladih i 
učiniti od Opatije grad u kojem oni 
mogu i žele ostati. Želimo li grad 
u kojem se poštuje prostor, reali-
ziraju važne investicije, u kojem se 
posluje na pošten način... Ili ćemo 
ponovo dozvoliti Opatiju kojom se 
upravlja populističkim metodama, 
bez sustavnog razvoja, u kojoj se 
ne poštuje niti prostor niti potrebe 
građana, u kojoj caruje netranspa-
rentnost, lažna obećanja i osobni 
interes. U kojoj se gradi samo pred 
izbore, a četiri godine podilazi želja-
ma i potrebama nekolicine.

Ako dijelite viziju razvijene 
Opatije, koja će ponovo biti prva 
dama hrvatskog turizma i grad 
s najboljim društvenim standar-
dom u Hrvatskoj, ali i poštenim 
odnosom prema građanima, zao-
kružite broj 2 na listiću i pridru-
žite mi se na putu do poštene i 
sposobne gradske vlasti. Vrijeme 
je za promjenu, vrijeme je za – 
FER Opatiju!

 Fernando Kirigin



V ladimir Bošnjak (48) novi je pred-
sjednik Uprave grupacije Liburnia 
Riviera hoteli. Po struci diplomirani 
ekonomist, ovaj rođeni Osječanin 
svoje je bogato profesionalno isku-
stvo gradio na različitim upravljač-

kim pozicijama u privatnom sektoru, što mu je omogućilo 
stjecanje odgovarajućeg znanja i iskustva za upravljanje, 
prije svega, operativnim i financijskim poslovanjem. U 
više od 20 godina karijere u privatnom sektoru radio je u 
upravama tvrtki za investicijsko bankarstvo, na složenim 
financijskim restrukturiranjima, poslovima vezanim za 
upravljanje rizicima u financijskom sektoru te organizacij-
skom restrukturiranju. Uspješno je radio na većem broju 
značajnih M&A transakcija u jugoistočnoj Europi, vodio 
tzv. „lošu banku“ kroz naplatu rizičnih plasmana te vodio 
financije u najvećem financijskom restrukturiranju u regiji.

Početkom 2021. godine preuzeli ste čelo Uprave LRH. 
Dolazite iz financijskog sektora, kako se snalazite u 
hotelskom biznisu te je li odluka da prihvatite nove 
poslovne izazove bila dobra?

Osnova svake uspješne tvrtke je upravljanje financija-
ma. Hotelsko-turistički sektor, kao i svaki drugi, ima svoje 
specifičnosti, ali uvjeren sam da će mi dugogodišnje uprav-
ljačko iskustvo na visokim pozicijama u kompleksnim po-
slovnim sustavima biti prednost i da ću uspješno voditi 
LRH u ovim nepredvidivim i izazovnim vremenima. Ove 
godine najvažnije nam je osigurati financijsku stabilnost i 
omogućiti fleksibilan model upravljanja koji će nam omo-
gućiti da uspješno nastavimo ulaganja i pozitivni zamah 
u poslovanju. Cijeli se turistički sektor suočava s nekoliko 
izazova, ali mi smo ih prepoznali i spremni smo za neko-
liko različitih scenarija koji bi se mogli ostvariti, ovisno o 
epidemiološkim uvjetima u Hrvatskoj, kao i u zemljama 
naših gostiju. Naravno, preduvjet za sve scenarije su naši 
zaposlenici koji su na vrhu prioriteta ove godine. Dajemo 
sve od sebe kako bi omogućili očuvanje postojećih radnih 
mjesta, ali zaposlit ćemo i dosta novih radnika ove godine 
ukoliko će se sezona odvijati prema planovima. Kontinui-
rano ćemo raditi i na povećanju kvalitete naših proizvoda 
i usluge, ali i same Opatije kao moderne turističke desti-
nacije te se prilagođavati novim uvjetima i trendovima, s 
posebnim naglaskom na zdravlje i sigurnost.

Na razini Hrvatske turizam čini gotovo 20 posto našeg 
BDP-a, stoga je jako važno da napravimo sve što možemo 
da ostvarimo što uspješniju sezonu. Kada uzmemo u obzir 
prošlogodišnji lockdown koji je bio na snazi u gotovo svim 
zemljama u travnju zbog suzbijanja COVID-19 bolesti, i 
da su putovanja bila svedena na minimum, svjesni smo da 
se to odrazilo i na puno bolje rezultate i rast koji ove go-
dine ostvarujemo u ukupnom turističkom prometu te na 
ADR koji je ostao na istoj razini kao prošlogodišnji. Opa-
tija je prema ukupnom turističkom prometu među top 10 
destinacija u Hrvatskoj zato što je vrlo brzo prepoznala 
nove trendove i već se brendira kao sigurna destinacija. 
Rezultat toga je velik broj ostvarenih noćenja u Opatiji u 
2021., više od 70.000, od čega je u komercijalnim smje-

štajnim objektima bilo oko 80 posto indi-
vidualnih noćenja u odnosu na 20 posto u 
grupnom segmentu. Očekujemo naravno 
i sve veći broj grupa, ali i povratak poslov-
nih putovanja u nadolazećim mjesecima. 
Turističku industriju obilježavala je velika 
fleksibilnost i prije ove pandemije, pogo-
tovo u smislu novih trendova, tako da će 
turizam preživjeti i ovaj izazov. Vjerujem 
da nas očekuje zastoj klasične alotmanske 
prodaje, ali i porast suradnje s online turi-
stičkim agencijama i last minute rezerva-
cija, jer će fleksibilnost sigurno biti među 
najvažnijim kriterijima prilikom odabira 
godišnjeg odmora. LRH ima jako dobar 
tim koji je spreman za sve izazove, tako da 
optimistično ulazimo u ovu sezonu.

LRH ima najviše hotela na Opatijskoj 
rivijeri i velik broj opatijskog 
stanovništva je generacijama zaposlen u 
tim objektima. Održali ste već i nekoliko 
sastanaka sa sindikatima i Radničkim 
vijećem. Kakvi su planovi što se tiče 
zapošljavanja ili eventualnog smanjenja 
broja zaposlenih?

LRH ulaže velike napore kako bi 
omogućili očuvanje svih postojećih rad-
nih mjesta u svojim objektima, uz istu 
razinu plaća i gotovo svih ostalih ma-
terijalnih prava koja pripadaju radnici-
ma. Srećom imali smo u tome i podršku 
Vlade Republike Hrvatske i zahvaljujući 

tome, ne samo da smo zadržali postoje-
ća radna mjesta, već smo i zaposlili nove 
radnike krajem 2020. i početkom 2021. 
godine. U skladu s planom otvaranja 
objekata, koji će ovisiti o epidemiološkoj 
situaciji u Hrvatskoj, planira se zapošlja-
vanje značajnog broja novih radnika ove 
godine. Nama je uistinu jako važan svaki 
čovjek, bio on zaposlenik ili turist, jer mi 
smo tvrtka koja zajedno s našim zaposle-
nicima želi izgraditi novi imidž Liburnije 
koji će biti odraz zdrave i pozitivne sredi-
ne u kojoj radimo i živimo. Želimo biti 
najpoželjniji poslodavac na Kvarneru i 
zato mi je iznimno bitno da svi naši zapo-
slenici budu zadovoljni i da dobiju priliku 
sudjelovati na vrhunskim edukacijama. S 
našim sindikatima vodimo konstruktivan 
i otvoren dijalog koji će nam dugoročno 
pomoći da zajedničkim snagama unapri-
jedimo poslovanje LRH, dodatno moti-
viramo sadašnje i buduće zaposlenike te 
im osiguramo još bolje uvjete rada.

Turistička sezona je na vratima, imate 
li već kakvih najava te radite li na 
pripremama za sezonu?

Optimističan sam i vjerujem da će 
ova sezona biti bolja nego ona 2020., 
kada je Hrvatska bila jedna od vodećih 
turističkih odredišta na Mediteranu. 
Nema razloga vjerovati da to neće biti i 
2021. godine, posebno s obzirom na to 

intervju

Opatija se brendira kao 
sigurna destinacija
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da su sigurnost i fleksibilnosti prioritet broj jedan svim tu-
ristima koji planiraju putovati, a što Opatija može i mora 
iskoristiti. Mi u LRH dajemo sve od sebe kako bi se naši 
gosti osjećali ugodno i sigurno u našim objektima. Kako bi-
smo nastavili pružati visokokvalitetnu uslugu, a u isto vrije-
me sigurnost tijekom boravka u našim hotelima, dodatno 
smo prilagodili ionako visoke higijenske standarde trenut-
nim okolnostima. Velik broj naših zaposlenika je cijepljen, 
a cijelo naše osoblje posebno je obučeno kako bi osiguralo 
sigurnost gostiju bez odricanja od udobnosti i vrhunskog 
gostoprimstva. Svi naši objekti dio su projekta „Safe stay 
in Croatia“ i imaju nacionalnu oznaku sigurnog boravka, 
a za sve goste osigurali smo i  mogućnost PCR ili antigen-
skog testa prije povratka u matičnu zemlju. Prilagodili smo 
i pravila rezervacije i otkazivanja, kreditna kartica više nije 
potrebna prilikom bookinga, tako da i tu nudimo maksi-
malnu fleksibilnost, jer su naši gosti na prvom mjestu. 
Ušli smo već u svibanj, ljudi su željni putovanja što se vidi 
i na povećanju dinamike bookinga u protekla dva tjedna i 
ukoliko situacija to dozvoli siguran sam da ćemo otvoriti 
sve objekte za sezonu. Trenutno su otvoreni hoteli Amba-
sador, Admiral, Palace Bellevue i Excelsior a ovaj mjesec 
otvaramo još i Villu Belvedere i kamp u Medveji. Ovisno o 
epidemiološkoj situaciji, početkom lipnja otvaraju se i naši 
obiteljski hoteli Ičići i Marina, a nakon njih i hoteli Istra, 
Imperial i Kvarner.

Susreli ste se nekoliko puta s gradonačelnikom i 
predstavnicima opatijskog turističkog i hotelijerskog 
sektora te najavili podizanje vrijednosti destinacije. O 
čemu je riječ, kakvi su Vam tu planovi?

LRH će zajedno s Gradom surađivati na brojnim pro-
jektima koji će doprinijeti razvoju turizma i gospodarstva 

u Opatiji, ali i osigurati nova radna 
mjesta za lokalno stanovništvo. Prvi 
korak već je napravljen, na sastanku s 
gradonačelnikom pričali smo o kon-
kretnim projektima kao što su osniva-
nje turističko-tehnološkog inkubatora 
i inovacijskog centra, osnivanje hotel 
škole, razvoj dodatnog sadržaj za mla-
de, osnivanje kulinarske akademije, 
organizacija međunarodne ljetne ško-
le, digitalizacija raznih usluga i proi-
zvoda, ali i o drugim projektima koji 
su u planu. Zajedno s Gradom idemo 
i u obnovu Slatine. Želimo na tom po-
dručju Opatijcima i svima koji će doći 
u Opatiju izgraditi najljepši mali trg na 
Mediteranu na kojem će se ljudi moći 
okupljati i uživati, ali i na kojem bi se 
organizirala velika sportska i druga do-
gađanja. Jako nas veseli da je Opatija 
već prepoznata kao sportska destinaci-
ja i da se ovdje snima sportsko-zabavni 
show „Utakmica života“ koji prethodi 
dugo očekivanom Europskom nogo-
metnom prvenstvu. U sinergiji s lo-
kalnom zajednicom moramo raditi na 
podizanju vrijednosti destinacije, od-
nosno Opatije i čitavog Kvarnera. Ovaj 
kraj ima brojne prednosti i zato ćemo 
staviti snažan naglasak na zdravstveni, 
sportski i nautički turizam. Moramo to 
iskoristiti i učiniti prepoznatljivim na 
tržištu. Destinacijskim menadžmen-
tom podići ćemo razinu kvalitete svih 
proizvoda i usluga. Opatija je oduvi-
jek destinacija zdravstvenog turizma, 
a kako mi želimo posebno naglasiti 
taj segment i širiti se u tom području, 
u hotelu Ambasador uskoro otvaramo 
kliniku ljepote koju će voditi renomira-
ni doktor, jedan od vodećih dermatolo-
ga u regiji. Krenuli smo u komunikaciju 
i s drugim lokalnim partnerima, sa spe-
cijalnom bolnicom Thalassotherapia 
Opatija razvijamo zdravstveno-turi-
stičke pakete, ostvarili smo suradnju s 
Fakultetom za menadžment u turizmu 
i ugostiteljstvu u Opatiji, a želju za do-
laskom u Opatiju i suradnjom s LRH, 
osim filmske, iskazale su i razne indu-
strije kao što su medicinska, financijska 
i gaming industrija. Tu nam je svakako 
bitna i nova financijska omotnica iz EU 
koja otvara niz mogućnosti za prijavu 
projekata na natječaje Europske unije, 
a koje će LRH samostalno i u suradnji s 
Gradom, ali i drugim lokalnim i regio-
nalnim partnerima zajednički razvijati 
i prijaviti.

Građani Opatije s odobravanjem su 
dočekali najavu rušenja neprimjereno 
izgrađenog kata na hotelu Kvarner. 
Kada će se krenuti sa zahvatima na tom 
biseru naše baštine?

Turizam se u Opatiji razvija od 
davne 1844. godine i baš u Opatiji je 
izgrađen i prvi hotel na Jadranu, hotel 
Kvarner. Naša je namjera da ga obno-
vimo i vratimo mu prepoznatljiv izgled 
kakav je nekada imao. On je već sada u 
ozbiljnoj fazi rekonstrukcije, a unutar-
nji radovi će se nastaviti i tijekom se-
zone, kako bi što prije zasjao u punom 
sjaju. Planiramo i vođene turističke 
grupe za vrijeme trajanja obnove kako 
bi svi mogli vidjeti kako se provodi 
najdetaljnija obnova jednog hotela i 
koliko truda ulažemo da bi sve održali 
autentičnim. 

Najavili ste i ponovno otvaranje kavane 
hotela Imperial, kako će izgledati i što će 
nuditi gostima?

Naš je glavni cilj da Opatija posta-
ne destinacija visoke kvalitete i bogate 
te raznovrsne turističke ponude u kojoj 
će se svi posjetitelji i stanovnici osjećati 
dobrodošlo i ugodno 365 dana u godi-
ni. Zato smo odlučili vratiti Opatijcima 
kavanu na terasu hotela Imperial. Otva-
ramo svjetski poznatu i renomiranu 
slastičarnu i kavanu koja će ponovno 
oživjeti ovaj dio grada i vratiti mu atrak-
tivnost koju zaslužuje, a na taj način i 
dodatno obogatiti ponudu u samom 
srcu Opatije. Uvjeren sam da vas neće 
razočarati ni izgledom ni ponudom, u 
što ćete se i sami uvjeriti vrlo brzo.

Što radite u slobodno vrijeme, koji su 
Vam hobiji, gdje najviše volite provoditi 
vrijeme kada ste u Opatiji, hoćete li se 
preseliti u Opatiju?

Većinu vremena provodim u Opati-
ji, ali srećom, Zagreb je vrlo blizu tako 
da sam često na toj relaciji. S obzirom 
da sam preuzeo ovu poziciju početkom 
ožujka, vrlo malo vremena stignem 
odvojiti za sebe, ali zato više uživam u 
svakoj minuti koju uspijem provesti na 
nekoj od prekrasnih lokacija u Opatiji, 
od šetnice Lungomare, Amerikanskih 
vrtova, brojnih vila i parkova do narav-
no naših hotela koji su sastavni dio ove 
destinacije.

 Piše KRISTINA TUBIĆ  

Opatija se brendira kao 
sigurna destinacija
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Frederik Tuna

Emil Luštica

Da sam ja gradonačelnik ne bih obe-
ćavao stvari koje ne mogu ispuniti, 
ne bih se bavio politikantstvom i ne 
bih vrijeđao druge kandidate. Prije 
izbora nas tapšaju po ramenima i 
obećavaju brda i doline, a kada to 
treba ispuniti, sve ostaje na pra-
znim riječima. Predstavnici gradske 
vlasti zaboravljaju da sve što rade, 
rade s našim novcima, a iznose kao da 
su to oni sami napravili, sa svojim novcima. 
Puno besplatnih stvari koje obećavaju građanima 
uopće nisu besplatne, već su plaćene našim novcem. Upravo 
zato bi trebali pitati građane što njima treba i što žele. Mnogi 
se projekti rade polovično, poput Centra Gervais koja nema 
svog parkinga, a umjesto toga ima diskoteku u vrijeme kada se 
diskoteke više nigdje ne rade, ili napraviti sportsku dvoranu, a 
ne napraviti bazen kada se već toliko novaca uložilo, zaista je 
žalosno. Opatija je turističko mjesto i trebali bi pitati struku 
što treba za razvoj Opatije, jer sve je već izmišljeno i negdje 
napravljeno, a mi u Opatiji imamo turističku agenciju koja je 
među najvećim u zemlji  i koja to itekako dobro zna. 

Da sam ja gradonačelnik prvo bih se 
potrudio vratiti noćni život u Opatiju 
i uredio bih igrališta. To je ono što 
nedostaje našem gradu i našim su-
građanima. Nekada, kad sam bio 
mlađi, svi smo se družili na Goro-
vu i svi smo se odlično zabavljali. 
Danas su djeca i mladi doma, pred 
ekranima i nemaju mjesta za rekrea-
ciju, košarku ili nogomet. Rekli su da 
će na novoj garaži  Gorovo biti igralište 
na krovu, no mislim da od toga neće biti ništa. 
Matulji su u sklopu garaže napravili i amfiteatar i igralište koje 
mogu koristiti svi. Što se tiče noćnog života, prije se znalo što 
je kafić, a što je noćni klub, danas to više nije tako. Imamo klub 
u Gervaisu, ali to bi trebalo pokrenuti. Mladima nedostaje je-
dan klub u kojem će provoditi slobodno vrijeme. Opatijska pre-
dizborna kampanja nikad nije bila zanimljivija, ne trebaju nam 
kino ni televizija, samo kokice i pratiti nadmetanja kandidata za 
gradonačelnika. 

anketa
 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Snimio NIKOLA TURINA 

…Opatija bi bila življa i ljepša
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Loredana Nikčević Lovorka Kveder

Lidija Smolić Boris Laginja

Da sam ja 
gradonačelnik…

Da sam ja gradonačelnica uredila 
bih sve fasade u centru grada. Ruše-
vina kod nogometnog igrališta stoji 
tako već desetljećima. Trebalo bi 
naplaćivati penale za takve stvari 
pa da se rješavaju. Ipak smo mi tu-
rističko mjesto i ne bi si smjeli do-
zvoliti takav ulaz u Opatiju. Izgradi-
la bih bazen, uvijek sam bila sportaš 
i nekada nismo imali ni dvoranu, tako 
da znam kako je mladima i djeci trenirati 
bez odgovarajuće sportske infrastrukture. Trebalo bi i bolje 
urediti plaže. Ne možemo se baš pohvaliti s nekim lijepim 
plažama u našem gradu, kao ni pratećim sadržajima na nji-
ma. Što se tiče parkinga, sviđa mi se sistem naplaćivanja u 
Trstu, platiš za koliko vremena ti treba, pa makar to bilo i 
za petnaest minuta, a kod nas je najmanje za sat vremena. 
Nemamo ni sportskog dućana, zatvorili su se i onaj na trž-
nici i Mac sport preko puta Tisak medije, za kupit najobič-
nije sportske čarape, a kamoli trenerku ili tenisice, treba ići 
u Rijeku. Još imama jednu veliku želju – da se vrati noćni 
život u Opatiju!

Najviše me smetaju parkirna mje-
sta, njihov nedostatak, u Opatiji nam 
treba više parkinga, pogotovo za 
građane Opatije. Građani bi trebali 
biti na prvom mjestu, pa onda gosti 
i turisti. Opatija je turistički grad, 
mnogi gosti stižu autobusima i često 
se dogodi da autobusi jedva prolaze 
glavnom prometnicom ili se ne mogu 
mimoići jer im smetaju parkirani auti. Ma-
knula bih parkirane aute s ceste. Trebalo bi staviti 
kamere, ne samo radi parkinga, nego i na Lungomare, pa bi tada 
možda ljudi sakupljali izmet za svojim ljubimcima. Smetaju me 
i žute pločice na trotoaru, stalno su prljave i peru se tek kada se 
građani žale gradonačelniku, a i skliske su. Lijepi primjer poplo-
čavanja imamo u Ičićima. Zvijezde na Slatini vape za uređenjem, 
ali i za ažuriranjem, naime ima ljudi koji su umrli, a to nije do-
dano. Nedostaje i parkiralište za motore ispred tržnice, ovako su 
parkirani posvuda i opasni za pješake. Građanima Opatije ne-
dostaje i trgovina robe široke potrošnje, za sve moramo otići u 
Rijeku. 

Budući da radim u sklopu tržnice, 
prvo što bih napravila bi bio bespla-
tan parking kao što imaju trgovački 
centri Spar, Lidl i drugi. Naš Mrkat 
već polako umire, a ako se tako na-
stavi, utihnut će vrlo brzo potpuno. 
Kupci nemaju gdje parkirati ili im je 
preskup parking te zaobilaze tržnicu. 
Gradske vlasti obećale su da će prvi 
sat parkinga oko tržnice koštati pet kuna, 
no ništa od toga. Također bih riješila Slatinu, 
stvarno je neuređena i uglavnom je zaobilazim. Treba 
urediti prvenstveno plažu, ali i riješiti benzinsku pumpu, ure-
diti zelenilo i cvijeće kao što je kod vodoskoka. Opatiji nedo-
staje i dućana s pristupačnim cijenama, da građani ne moraju 
za svaku sitnicu ići u Rijeku. Mene tu na tržnici građani, ali 
i turisti, često pitaju gdje mogu kupiti neke stvari poput igle, 
konca i slično, no ja ih ne mogu uputiti nigdje u gradu. I par-
king za nas koji radimo na tržnici i moramo iskrcavati robu 
treba čim prije riješiti, jer su onih par mjesta ispred tržnice 
uvijek zauzeti automobilima građana. 

U Opatiji mi nedostaje javorike i ze-
lenila uopće. I miće kućice, a ne masto-
donti. Stanujem na Novoj cesti i oko 
mene su neboderi, sve ogromne 
zgrade neprimjerene našem po-
dručju. Trebalo bi uvesti sadržaje 
za mlade, oni zaista nemaju kamo 

izlaziti, nekada je bilo i zabave i puno 
mjesta za druženje, a danas više nema 
ničega. Plaže su također bolna točka našeg 
grada. Nama Opatijcima za kupanje su ostale 
samo grote na koje ne možemo prići ni staviti šugaman. Okupira-
li su nam kupališta, nema više mjesta za nas. Dobrog i uređenog 
parkinga nije nikada bilo, a izgleda da neće ni biti. Puno se napla-
ćuje, a slobodno mjesto se ne može naći. Da sam ja gradonačelnik 
radio bih za građane, a ne samo za sebe. Novci se ulažu u stvari 
koje nama ne trebaju, građani se pitaju i ne gleda se interes građa-
na. Lijepo je imati besplatne stvari, lijepo je pomoći onome koji 
nema, no da bi Opatijcima bilo bolje i ljepše živjeti u njihovom 
gradu ipak treba puno više od toga. Kad bi bilo posla za mlade, 
ne bi im trebala pomoć.   

Opatija na izborima bira gradonačelnika koji će predstavljati 
grad i zastupati interese građana sljedeće četiri godine. U 
vrijeme kada smo radili ovu anketu, predizborna kampanja 

bila je u punom jeku, za gradonačelničku fotelju borilo se šest 
kandidata, a obećanja su pljuštala sa svih strana. Građane smo 
upitali što bi napravili da su na mjestu gradonačelnika. 

…Opatija bi bila življa i ljepša





T
halassotherapia Opatija (TTO) 
početkom je travnja još jednom 
pridonijela regionalnoj borbi 
protiv COVID-a. Naime, pre-
seljenjem prvih osam bolesni-
ka iz KBC-a Rijeka u opatijsku 

Thalassotherapiju, 7.travnja ponovno 
je započeo s radom sekundarni COVID 
centar u Primorsko-goranskoj županiji 
smješten u TTO. Centar je opremljen 
sustavom za terapiju kisikom dostupnim 
svakom bolesniku, kao i svom ostalom 
nužnom opremom za dijagnostiku i zbri-
njavanja mogućih akutnih komplikacija, 
te dovoljnim brojem respiratora za reak-
ciju u slučaju medicinskih hitnoća.

U Opatiju su tako premještani bole-
snici u kasnijoj i stabilnoj fazi bolesti, u 
pravilu nakon petnaestog dana boravka 
u KBC-u. Radilo se o pacijentima koji su 
i nadalje zahtijevali specijalistički nad-
zor, terapiju kisikom i drugo standardno 
liječenje, ali su imali minimalni rizik od 
razvoja akutnih komplikacija.

Prema riječima prof.dr.  Viktora 
Peršića, ravnatelja TTO, ova je ustanova 
osigurala 34 potpuno opremljena kreve-
ta, a o bolesnicima je skrbio tim od četiri 
liječnika, na čelu s dr. Viktorom Ivani-
šem. Radilo se u smjenama od 12 sati, 
a posebno je važno istaknuti da su svi 
ostali pacijenti mogli i dalje na siguran 
način koristiti sve propisane im usluge.

Dr. Ivaniš ističe kako je u periodu 
do 11. svibnja kada je centar prestao sa 
radom, iz KBC-a u TTO preseljeno uku-
pno 120 pacijenata od kojih je njih 112 
otpušteno iz bolnice na kućno liječenje, 
7 ih je zahtijevalo daljnje liječenje u je-
dinci intenzivnog liječenja (5 TTO i 2 
KBC), a zabilježen je, nažalost, i jedan 
smrtni ishod (vrlo vjerojatno trombo-
embolijski događaj). Prosjek ležanja po 
pacijentu iznosio je 5 dana, a radilo se 
uglavnom o bolesnicima sa srednje teš-
kom i blagom kliničkom slikom, koji su 
zahtijevali daljnje suportivno liječenje 
(prije svega suplementaciju kisikom, 
odnosno nastavak parenteralne imuno-
supresivne terapije kortikosteroidima, 
te antimikrobne terapije). Muškarci su 
bili zastupljeniji u odnosu na žene i to 
u omjeru 70:30. Prosječna dob bolesni-
ka iznosila je 67,47 godina, a najmlađi 
je pacijent bio 1989. godište (riječ je o 
mladoj osobi čija se bolest komplicirala 
plućnom tromboembolijom). Najstariji 

TTO – sekundarni 
COVID centar
je pacijent bio 1928. godište. Od komor-
biditeta najčešće su bili prisutni šećerna 
bolest, povišeni krvni tlak i pretilost.

Aktivacija opatijskog Centra je bez 
sumnje pridonijela rasterećenju KBC-a 
i označila novi iskorak u ukupnoj kvali-
teti zdravstvene zaštite za našu županiju 
u ovim teškim vremenima pandemije. 
Srećom, poboljšanjem zdravstvene situ-
acije u PGŽ, sekundarni COVID centar 
prestaje sa svojim radom, ali u slučaju 
potrebe može se ponovno osposobiti za 
doslovno dvanaest sati. Treba se nada-
ti da njegova aktivacija ipak više nikad 
neće biti potrebna. 

Opatijski epidemiolog dr. Mario Su-
šanj, informirao nas je o epidemiološkoj 
situaciji na opatijskom području. 

Na području Grada Opatije od pr-
vog slučaja, 10. travnja 2020. do 16. 
svibnja 2021. godine je od COVID-19 
oboljelo 1.268 osoba. To je 10,9% u od-
nosu na broj stanovnika, što znači da je 
skoro svaki jedanaesti naš građanin bio 
zaražen. Umrlo je ukupno 15 zaraženih. 
U 2021. godini su oboljele 592 osobe. 
Trenutno, sa datumom 16. svibnja, ima 
35 zaraženih. Broj oboljelih se polako 
smanjuje ali još moramo počekati neko 
vrijeme da bismo mogli reći kako je si-
tuacija pod kontrolom. Na smanjenje 
broja oboljelih svakako utječe velik broj 
stanovnika koji su preboljeli bolest, kao 

Thalassotherapia Opatija – sekundarni COVID centar u PGŽ po potrebi!

i sve veći broj procijepljenih osoba. Iako je ovo pan-
demija koja je zahvatila cijeli svijet, nameće se pitanje 
je li broj zaraženih na području Grada Opatije mogao 
biti manji. Treba imati na umu da živimo u jednoj izra-
zito dinamičnoj sredini sa cjelogodišnjim turizmom, 
brojnim događanjima, društvenim životom i stalnom 
cirkulacijom ljudi. S druge pak strane, unatoč silnim 
naporima epidemiološke struke, svih zdravstvenih 
djelatnika i Stožera Civilne zaštite Grada Opatije, te 
brojnim apelima putem medija, dobar dio stanovniš-
tva nije se pridržavao protuepidemijskih mjera i ne-
odgovorno se ponašao.

Cijepljenje na području Grada Opatije je počelo 
27. prosinca prošle godine i djelatnici Nastavnog za-
voda za javno zdravstvo PGŽ Ispostave Opatija su do 
sada po planu i smjernicama procijepili sa dvije doze 
cjepiva sve zdravstvene djelatnike, domove umirov-
ljenika, interventne postrojbe, sigurnosne službe, te 
djelatnike vrtićâ i školâ. Ambulante obiteljskih liječni-
ka su zadužene za cijepljenje svojih starijih i kroničnih 
pacijenata. Nadajmo se da će se dolaskom veće količi-
ne cjepiva i boljom cjelokupnom organizacijom i taj 
proces ubrzati, te da će i ostale kategorije stanovnika 
što prije doći na red. 

Započelo je i procjepljivanje turističkih djelatni-
ka. Nadamo se da je to proces koji će završiti do po-
četka glavne turističke sezone. Dosad je u opatijskim 
hotelima ove godine zabilježeno sedmero zaraženih 
turista. Brojnim sastancima epidemiološke službe i 
turističkih djelatnika, koordinacijom djelovanja kao i 
iskustvom od prethodne godine, postigla se bolja or-
ganizacija rješavanja ovakvih slučajeva zaraženih tu-
rista no ove će ih sezone, nažalost, zasigurno biti još!

pandemija
 Piše ALEKSANDAR VODOPIJA 

N
O

K
O

LA
 T

U
R

IN
A

svibanj 2021. | LIST OPATIJA | 11





N
ovi dječji vrtić u Ve-
princu svečano je 
otvoren 10. svibnja uz 
nastup malih polazni-
ka vrtića te u prisustvu 
gradonačelnika Ive 

Dujmića, ravnateljice Dječjeg 
vrtića Opatija Aleksandre Tra-
montane, predsjednice Mje-
snog odbora Veprinac Zorice 
Sergo te drugih uzvanika. Do-
građena je nova zgrada, moder-
no opremljen unutarnji prostor 
te uređeno dječje igralište s po-
gledom na more. Upisi su u ti-
jeku, u novom vrtiću boravit će 
50-tak mališana, a zahvaljujući 
ovoj investiciji Veprinac će prvi 
puta dobiti i jasličku skupinu. 

Gradonačelnik Ivo Dujmić 
istaknuo je da je Grad Opatija 
u ovaj projekt krenuo s ciljem 
ravnomjernog razvoja svih 
opatijskih naselja te namjerom 
da građanima u zaleđu osigura 
jednako kvalitetan životni stan-
dard kao i onima koji žive u sre-
dištu Opatije.

- Sustavnim planiranjem 
osigurali smo kvalitetan i do-

investicije

Otvoren  
novi vrtić  
u Veprincu
statan kapacitet za potrebe naših najmlađih. Podsjećam 
i na činjenicu da se cijena boravka djece u vrtiću za ro-
ditelje nije mijenjala godinama te da ona za cjelodnevni 
program iznosi 650 kuna, a za poludnevni program 290 
kuna mjesečno što je manje od 20% ekonomske cijene. 
Isto tako, trenutno više od 50 posto djece u Opatiji, kao 

drugo, treće ili naredno dijete u obitelji ima osiguran  
besplatan smještaj u vrtić. Tim putem i dalje želimo ići 
te roditeljima predškolaca još više olakšati svakodnevni 
život, kazao je Dujmić. 

Zadovoljstvo nije krila ravnateljica Dječjeg vrtića 
Opatija Aleksandra Tramontana:

- Ovaj prekrasan objekt ostvarenje je dugogodišnjih 
težnji da stanovnici Veprinca napokon dobiju izvrsne 
uvjete za svoju djecu. Kako je pri kraju upisni postupak, 
mogu potvrditi da vlada veliki interes za upis u vrtić Ve-
prinac. Svih 50 mjesta je popunjeno, što je najbolji poka-
zatelj da su ulaganja u ovaj objekt itekako isplativa, ista-
knula je ravnateljica te dodala da će mališani boraviti u tri 
odgojne skupine – poludnevnoj, cjelodnevnoj i jasličkoj. 

- Nakon preseljenja u novi prostor u zgradi Područ-
ne škole Veprinac, koja će sljedeće godine slaviti 110 
godina, otvoriti će se mogućnost uređenja  i održavanja 
nastave i za četvrti razred osnovne škole. Danas sam, 
osobno, posebno emotivna jer se sjećam davne 1974. 
kada sam kao djevojčica pjevala na otvorenju sada sta-
rog vrtića i to mi je jedno od najranijih sjećanja iz dje-
tinjstva. Nadam se da će i ovoj generaciji veprinačke 
djece ovaj događaj ostati u trajnom sjećanju, kazala je 
predsjednica VMO Veprinac Zorica Sergo.

Novi vrtić blagoslovio je veprinački župnik Anto 
Aračić te je poželio djeci sretno odrastanje.

Ukupna vrijednost izgradnje novog vrtića iznosi 7 
milijuna i 124 tisuće kuna, od čega je 5 milijuna i 435 
tisuća pokriveno bespovratnim europskim sredstvima, 
dok je ostatak financirao Grad Opatija. Bespovratna su 
sredstva dobivena na natječaju Ministarstva poljoprivre-
de kroz Program ruralnog razvoja RH. Glavni i izvedbe-
ni projekt izradila je tvrtka A –Z inženjering iz Rijeke, a 
radove je izvela zagrebačka tvrtka EDING d.o.o. u tek 
nešto više od godinu dana.

Mališani su na otvorenju vrtića izveli prigodne točke na čakavštini

 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Snimio DAVID KURTI

Moderan sanitarni prostor prilagođen djeci

Moderno dječje igralište ispred vrtića

Zorica Sergo, Ivo Dujmić i Aleksandra Tramontana 

Suvremeno opremljene prostorije uskoro će ispuniti dječji smijeh
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Mjesni odbor Punta 
Kolova sluša želje i 
potrebe svojih građa-

na te je proveo niz akcija usmje-
renih boljoj sigurnosti, uređenju 
okoliša, ali i onih s humanitarnim 
predznakom. 

- Uspješno smo realizirali niz 
projekata kako bi podigli kvali-
tetu života građana koji žive na 
području našeg mjesnog odbora. 
Na pješačkom prijelazu kod spoja 
Nove ceste i M. Tita postavljen je 
„treptač“ koji upozorava vozače 
da smanje brzinu te je obilježeno 
raskršće sa semaforima ispod no-
vog Dječjeg vrtića. Derutne ste-
penice kod Vile Ariston koje vode 
do Ulice Stanka Jurdane, kao i 
one koje spajaju Novu cestu s Uli-
com A. Raspora su popravljene te 
je ugrađen rukohvat na stepenice 

pored Geoprojekta. Obrezana su 
opasne grane stabala iznad ulice 
A. Raspora te održana akcija ure-
đenja zelenih površina kraj auto-
busne stanice u pravcu Lovrana, 
a riješen je i problem triju velikih 
lokvi u istoj ulici koji je nastao 
zbog odgovarajućeg nagiba ce-
ste. Na mjesto otuđene ograde na 

psećoj plaži postavljena je nova te 
je djelomično obnovljeno dječje 
igralište, kazala je predsjednica 
Mo Punta Kolova Diana Milano-
vić te istaknula kako su za Božić 
podijelili poklon-pakete mališa-
nima s područja njihovog mje-
snog odbora i uručili donaciju 
hrane i higijenskih potrepština 

Akcije  
za bolji život 
građana

mjesni odbori

MO PUNTA KOLOVA 

Franjo Primorac, Diana Milanović i Marko Orešković kod „treptača“

Aktivnosti 
za djecu

MO DOBREĆ

Mališani uživaju u rekreaciji na novouređenom SRC Dobreć

Uređenjem Sportsko-rekreacijskog cen-
tra Dobreć stvoreni su uvjeti za dodat-
ne aktivnosti najmlađih građana s pod-

ručja MO Dobreć. 

Popravljene derutne stepenice  

Crvenom križu vrijednosti 5 ti-
suća kuna. Članovi MO Punta 
Kolova Marko Orešković, Goran 
Đorđević, Franjo Primorac, Lji-
ljana Karabaić te predsjednica 
Diana Milanović planiraju još 
pregršt akcija od kojih ističu na-
stavak popravka stepeništa prema 
Lungomare, preuređenje dječjeg 
igrališta s dodatkom sprava za 
rekreaciju odraslih, postavljanje 
dodatnih koševa za smeće, rješa-
vanje nedostatka WC-a na šetnici 
između Ičića i hotela Admiral te 
postavljanje dodatne rasvjete na 
stepeništu prema Lungomaru. 

- Nadamo se i da ćemo konač-
no dobiti prostor za održavanje 
sastanaka mjesnog odbora, jer 
smo zbog prodaje zgrade ostali 
bez njega. Također planiramo 
organizirati druženje građana 
čim epidemiološke mjere to do-
puste, jer smo zbog pandemije 
preskočili i božićni domjenak i 
našu tradicionalnu feštu, kazala 
je Milanović te pozvala sugrađa-
ne s područja MO Punta Kolova 
da im prijedloge, primjedbe i pi-
tanja dostave u sandučić pokraj 
marketa „Stanić“ ili pošalju na 
email adresu mo.punta-kolova@
opatija.hr

- Nakon otvaranja novog 
SRC Dobreć nastavilo se s odr-
žavanjem sportskih aktivnosti 
za djecu. Tako se svake subo-
te do 11 do 13 sati u suradnji 
s KŠR Gorovo i Daliborom 
Korenićem održava sportska 
rekreacija za djecu osnovnoš-
kolskog uzrasta, a uz sportske 
aktivnosti na terenu provode 
se i aktivne šetnje uz vježbe 
u prirodi, sve uz poštivanje 
propisanih epidemioloških 
mjera. U programu redovito 
sudjeluje dvadesetak djece, a s 
aktivnostima su vrlo zadovolj-
na i djeca i njihovi roditelji, 
istaknula je predsjednica MO 
Dobreć Lorena Bašan. Naja-
vila je i putujuće radionice „U 
susret djeci“ Društva „Naša 
djeca“ Opatija, koje su već tre-
bale krenuti, no epidemiološ-
ke mjere nisu to dozvoljavale. 

Tako će se srijedama od 26. svibnja od 17 do 19 sati likov-
no-kreativne radionice održavati u organizaciji MO Dobreć 
i DND-a Opatija, a za koje je već iskazan veliki interes. 

- Ovi naši novi programi, uz postojeće uređeni sport-
ski teren i sadržaje za djecu,  predstavljaju dodatnu vrijed-
nost u kvalitetnom provođenju slobodnog vremena djece 
na području Dobreća. Želja nam je da se taj programski 
dio ubuduće još dodatno obogaćuje i širi i na ostale dobne 
skupine djece i mladih, kao i odraslih stanovnika Dobreća, 
zaključila je Bašan. 

Šetnje u prirodi subotama

 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Snimio NIKOLA TURINA 

svibanj 2021. | LIST OPATIJA | 15



Izazovi proljetnog zbrinjavanja otpada

Veprinčanin Dorian Ribarić meteorolog je na RTL-u

Dolaskom toplijih, sunčanijih i 
ljepših dana boravimo i više na 
otvorenom, ali i u našim vrto-

vima, okućnicama i zelenim površinama 

te ih orezujemo, kosimo i raščišćavamo.  
Osim toga, naglasak se u proljeće stavlja 
i na tzv. proljetno čišćenje i uređivanje 
podruma, tavana i drugih kutaka koje 

želimo urediti, osvježiti i dati im novu 
vizuru.

Prilikom navedenih radnji, nastaju 
najčešće zeleni te krupni (glomazni ) otpad.

ZELENI OTPAD / OTPAD IZ VRTOVA  najbolje je zbrinuti na 
način da se kompostira, a kompostiranje provodi u sklopu samog 
vrta u kojem je otpad i nastao, pri čemu dobijete visoko kvalitet-
no gnojivo za vrt. To je postupak koji podrazumijeva aerobnu raz-
gradnju biootpada pri čemu nastaju ugljični dioksid, voda, topli-
na i kompost kao konačan produkt i to samo za nekoliko mjeseci, 
uz određene preduvjete i predradnje. 

Zeleni otpad korisnici ( građani ) mogu zbrinuti i na jedan 
od slijedećih načina:
● do količine od najviše 3m³, mogu se dopremiti dva puta go-

dišnje, na proljeće i jesen, i predati reciklažnom dvorištu bez 
naknade ( uz predočenje plaćenog računa Libukom d.o.o. od 
prethodnog mjeseca i osobne iskaznice )

● moguće je dogovoriti preuzimanje zelenog otpada zapakiranog 
u crne vreće od 100 litara i to maksimalno 15 vreća -  a teme-
ljem pisanog ili telefonskog zahtjeva Korisnika usluge http://
www.komunalac-opatija.hr/assets/obrazac-zahtjeva-za-zele-
ni-otpad.pdf ( sve informacije, Odluke i Obrasci mogu se pro-
naći na web stranici Davatelja usluge www.komunalac-opati-
ja.hr  – R.J. USLUGA – ODVOZ – PROPISI I ODLUKE / 
OBRASCI) Količine veće od navedenog preuzimati će se samo 
uz plaćanje prema važećem Cjeniku.

Korisnici usluge koji obavljaju registriranu djelatnosti (trgovač-
ka društva, obrtnici i dr. ),zeleni otpad predaju uz odgovarajuću 
dokumentaciju i uz naknadu prema važećem Cjeniku Davatelja 
javne usluge.

Ovim programom obuhvaćen je zeleni otpad u koji spadaju:
● ostaci trave nakon košnje,
● ostaci od orezivanja krošnji – ali samo sitne grančice do 2 cm,
● lišće i
● drugi sitni zeleni otpad.

Ovim programom nije obuhvaćen zeleni otpad u koji spadaju:
● grane  od orezivanja stabala veće od 2 cm,
● krupni zeleni otpad npr. ostaci od orezivanja stabla palmi i
● ostali otpad iz čišćenja okućnica.

KRUPNI / GLOMAZNI KOMUNALNI OTPAD čine:
● Kupaonska oprema - kada (plastična, fiberstaklena, metalna 

i sl.) tuš kada, sauna kada za djecu), kupaonski ormar i poli-
ce, zavjesa ili pregrada za tuš ili kadu, nosač zavjese (karniša), 
umivaonik, toalet i bide (školjka i daska), slavina za vodu, no-
sač tuša, i crijevo za tuš, stalak za ručnike i sl., ogledalo 

● Stvari za djecu - krevet za dijete, stolica i hodalica za dijete, 
veće igračke, dječja kolica, auto sjedalica za dijete 

● Podne obloge - tepih, laminat, linoleum, parket, krzno i sl. 
● Namještaj - ormar, komoda, ladičar, vitrina, noćni ormarić i sl., 

polica (npr. ugradbena, samostojeća, zidna i sl.), stol (npr. rad-
ni, za računalo, kuhinjski, za blagovaonu, toaletni i sl.), stolac, 
klupa, barska stolica, zidni/stolni sat većih dimenzija, daska 
kod uzglavlja kreveta, stalak (stolni, zidni za npr. tv/hi-fi), fote-
lja, naslonjač, krevet, tabure, madrac, nadmadrac, podnica kre-
veta, okvir za sliku većih dimenzija, prozorske zaštitne rešetke i 
grilje, sobne pregrade 

● Kuhinjska oprema - kuhinjski elementi (ugradbeni, samostoje-
ći i dr.), sudoper, radna površina, šank 

● Vrtna oprema - ograda i vrata, vrtni namještaj, vrtni alat, 
strojevi za vrt (vrtna kolica, kosilica i sl.), sjenica za vrt (ra-
stavljena na dijelove dimenzija pogodnih za prijevoz), drvo 
(izrezano na dimenzije pogodne za prijevoz), posuda (za npr. 
cvijeće) i postolje/nosač većih dimenzija, vrtni ukrasi većih 
dimenzija, vrtna klupa, crijevo za vodu, oprema za razvođenje 
vode te posude za zalijevanje bilja, ljuljačka, suncobran i stalak 
za suncobran, sklopivi bazen, roštilj 

● Ostali glomazni otpad - rolete, žaluzine, tende i sl., ljestve i sa-
mostojeće stepenice, zavjese i nosači, zavjesa, vrata (npr. sob-
na, ulazna i dr.), staklo (okno), prozor, prozorski okvir, inva-
lidska kolica, dekorativni predmeti većih dimenzija, oprema 
za kućne ljubimce većih dimenzija (akvarij, žičani kavez, i sl.), 
sprave za vježbanje i veća oprema za sport i rekreaciju (bicikl, 
daska za jedrenje/jahanje na valovima, kajak, kanu, pedalina 
i sl.), radijator, kante i posude većih dimenzija, tapete, daska 
za glačanje, okvir za sušenje rublje

Slijedeće nije dozvoljeno odlagati u glomazni otpad: 
* Građevinski otpad poput šute, cigle, kamena,  

građevinskih pločica, građevinskog ljepila, stiropora i slično
* Problematični otpad poput akumulatora, baterija, lijekova i slično
* Opasni otpad, sve vrste opasnog otpada * Tekući otpad
* Lešine životinja
* Pepeo
* Zeleni otpad i granje
* Električni i elektronski otpad

● Krupni ( glomazni ) otpad korisnici ( samo fizičke osobe ) 
mogu odložiti u Reciklažnom dvorištu bez plaćanja naknade. 
U okviru javne usluge preuzimanja komunalnog otpada ko-
risnici, fizičke osobe, imaju mogućnost predaje glomaznog 
otpada na potrošnom mjestu bez plaćanja naknade do količi-
ne od 3m³ jednom godišnje. Za količine preko 3m³ plaća se 
naknada prema važećem Cjeniku. Usluga se može ostvariti is-
punjavanjem i predajom Obrasca za preuzimanje glomaznog 
otpada koji se može pronaći na web stranici Davatelja usluge 
http://www.komunalac-opatija.hr/assets/obrazac-za-preuzi-
manja-glomaznog-otpada.pdf

Korisnici (pravne osobe) plaćaju naknadu za zbrinjavanje gloma-
znog otpada prema važećem Cjeniku. 



M
ladi meteorolog Dorian Ribarić, koji 
gledateljima malih ekrana u sklopu 
informativnih emisija RTL-a donosi 
pregled meteoroloških zbivanja, naš je 
Opatijac, točnije Veprinčanin, koji je u 
Zagreb otišao na studij, a ljubav i zapo-

slenje kumovali su ostanku u metropoli. U Veprin-
cu je pohađao vrtić i prva tri razreda osnovne škole, 
zatim u Opatiji više razrede osnovne škole, završio 
je Prirodoslovno-matematičku gimnaziju Andrije 
Mohorovičića u Rijeci, a nakon toga i studij fizike 
na Prirodoslovno-matematičkom fakultetu u Za-
grebu. Iako mu je Zagreb već niz godina drugi dom, 
rado se prisjeća odrastanja u Veprincu i Opatiji, 
gdje ga mnogi znaju i kao uspješnog košarkaša, a 
ovim se sportom i danas aktivno bavi te je prošlu se-
zonu igrao za KK Zapruđe i natjecao se u Prvoj ligi.

- Najradije se sjećam divnog djetinjstva na Ve-
princu, samo dva prsta do neba, gdje mi uistinu 
ništa nije nedostajalo. To, naravno, mogu samo za-
hvaliti roditeljima i nadam se da ću jednaku sreću 
i primjer moći pružiti svom djetetu. Jedinac sam 
iz jedne prave radničke obitelji, u kojoj su moji ro-
ditelji Denis i Nada Ribarić sve postigli upornim 
radom, redom i disciplinom. Uredili su dvije obi-
teljske starine i sada se u zasluženoj penziji bave 
turizmom. Moj odlazak u Zagreb se nametnuo sam 
od sebe kao nastavak obrazovanja s obzirom na in-
terese i brojna natjecanja iz matematike i fizike, što 
je u konačnici i presudilo. Studentski su mi dani bili 
odlični, upoznao sam brojne izvrsne kolege i ljude, 
a između ostalih, na jednom cimerovom tulumu i 
svoju sadašnju djevojku Antoniju. Imamo trogo-
dišnjeg sina Tomu. Antonia je iz Splita, završila je 
talijanistiku i uspješno sam je naučio na naše užan-
ce i Kvarnersko more, pa joj je čak i „naša“ česta 
kiša postala simpatična. Rado dolazimo u Veprinac 

Meteorolog  
koji često pokisne

uspješni opatijci

se na taj način upoznao s burom, koja stvarno zna 
probuditi osjećaj strahopoštovanja prema prirodi 
i njenoj snazi. Moj posao na RTL-u je televizijskog 
prognostičara i zadužen sam za analizu i prognozu 
kratkoročnih vremenskih prilika i njihovu, trudi-
mo se, što jednostavniju i pristupačniju prezentaci-
ju na malim ekranima. Analiza i priprema se odigra-
va iza ekrana u prijepodnevnim satima, a snimanja 
idu kasnije poslijepodne. Na TV ekrane sam još kao 
student zalutao sasvim slučajno i nenadano, prven-
stveno me u taj svijet sinoptike i televizijske mete-
orologije uvela kolegica Dunja Mazzocco Drvar i 
bila mi izvrsna mentorica, a zatim je stigao i poziv 
na RTL, objasnio je naš sugovornik. Ističe kako na 
TV-u uvijek ima brojnih anegdota i gafova sa sni-
manja i javljanja uživo, brojnih upita, primjerice u 
srpnju o bijelom Božiću ili savjeta o terminu godiš-
njeg odmora. 

- Ono što mene možda prati je da redovito zabo-
ravljam kišobran i pokisnem unatoč tome što sam 
baš taj dan obavijestio javnost da će pasti kiša.

Zanimalo nas je i kakvo nas ljeto čeka te koju 
prognozu nam preporučuje pratiti.

- Još smo na RTL u izradi detaljnije prognoze 
za ljeto 2021., ali čini se da će glavina poremećaja, 
za razliku od proljeća, ići sjevernije od naših kraje-
va. Znači to sve suše i toplije vrijeme, a čini se da će 
najtoplije i najsuše biti u srpnju i kolovozu. Bit će to 
jedno postupno zagrijavanje, a očekuje se i barem 
3-4 toplinska vala. Najbolje je naravno pratiti RTL 
Vrijeme i kolegice Damjanu Ćurkov, Željku Poga-
čić i mene, savjetuje uz smijeh te dodaje:

- Danas svatko ima mobitel i neku vrstu progno-
ze na njemu, ali to su ipak samo numerički izlazi 
često tek globalnih modela, a tako i manje precizni. 
Uvijek je dobro to uzeti s dozom zdravog razuma i 
još se posavjetovati s iskusnijim meteorologom koji 
će onda tu informaciju staviti u širi klimatski kon-
tekst.

i Opatiju, trudimo se što češće, 
ali teško je uskladiti sve poslov-
ne i sportske rasporede pa je to 
uglavnom ljeti, kazao je Dorian. 

Na pitanje je li mu draži rod-
ni kraj ili Zagreb, diplomatski 
odgovara da mu je Zagreb s go-
dinama prirastao srcu, posebno 
povezanost i blizina skoro svih 
njemu bitnih sadržaja, no do-
maći kraj ipak ima svoj neodoljiv 
šarm te more i planine nadohvat 
ruke, a što nema cijene. Ističe da 
mu je čakavština uvijek u duši. U 
mladosti je pisao pjesme na ča-
kavštini, čak je bio i na Lidranu, 
a riječki mu je naglasak lako bilo 
ispraviti u standardni. Ipak mu 
zna pobjeći koja riječ i naglasak, 
naročito kada objašnjava riječko 
podneblje. Rado se prisjeća i 
svojih prvih košarkaških kora-
ka u DIMP Basketu kod trene-
ra Zlatka Verunice te nastavka 
u Opatiji kod trenera Milana 
Miličevića, Odiseja Kurelića, Ja-
dranka Smojvera i drugih. 

- Bilo je izazovno uskladiti 
sve školske i sportske obaveze, 
no uz dobar raspored sve se sti-
glo, opet uz zahvale mami i tati 
na beskrajnom strpljenju i po-
dršci u svim aktivnostima, ma 
gdje one bile, kazao je Dorian. 
Trenirati je nastavio i u Zagrebu, 
igrao je u nizu zagrebačkih klu-
bova, a s košarkom je nekoliko 
godina predstavljao i Zagrebač-
ko sveučilište na državnoj i eu-
ropskoj razini. 

Upitali smo ga kako se na-
šao u meteorologiji, te na malim 
ekranima.

- Pa gledajući ovako naknad-
no teško da sam meteorologiju 
mogao izbjeći. Iz svoje sobe na 
Veprincu sam imao pogled na 
cijeli Kvarnerski zaljev i stalno 
gledao kako se tu oblačni susta-
vi premještaju i „zapinju“ baš 
za Učku. Uz to mi je i mama iz 
Svetog Jurja kraj Senja pa sam 
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N
ekako se poklopilo vri-
jeme korone i novi pro-
pisi koji dozvoljavaju 
prodaju ribarskog ulova 
s plovnog objekta, kada 
je od prošlog proljeća 

u opatijskoj luci opatijski ri-
bar Marin Žepina (38) počeo 
s prodajom ribe sa svoje barke, 
odmah po povratku iz ribolova. 
Ta friška riba nalazi put do kup-
ca bez problema, a jedini ribar 
s opatijskom adresom uživa u 
svom poslu i zadovoljan je što 
često potražnja nadmašuje nje-
govu ponudu. 

- Nakon što su to propisi do-
zvolili i nakon što sam riješio svu 
papirologiju, svako jutro kad je 
dobro vrijeme prodam ribu s 
barke, naravno isključivo dnev-
ni ulov. Rano jutro hitan mreže 
i parangal, ulovim najviše oslića, 
škombri i neke druge ribe, ulov 
prijavim on line, na Facebooku, 
kupci se jave i rezerviraju pa 
onda dođu po narudžbu, a ono 
što eventualno ostane prodam 
onima koji naiđu na opatijski 
mul. Na barci od sedam metara 
s kojom idem u ribolov imam fi-
skalnu kasu i baždiranu vagu i ni 
problem sve prodat, govori nam 
Marin Žepina koji se ribolovom 
počeo baviti i otvorio obrt još 
2009. godine, a do lani ulov je 
plasirao po restoranima ili davao 
na otkup, no ovaj nov način pla-
smana ulova puno mu je draži. 

Iako nije iz obitelji koja bi 
imala profesionalnu ribarsku 
tradiciju, po majci je iz opatij-
ske obitelji “Poščići z Vrutki”, a 

mali poduzetnici

Friški oslići  
s Marinove barke

po ocu “Vlaj iz Ravnih kotara”, kaže da je s nonićem znao ići u 
sportski ribolov jer su u obitelji uvijek imali barku. Kada s diplo-
mom Hotelijerskog fakulteta nije uspio naći posao, počeo je ri-
bariti, a i danas u ribolov odlazi sam, nema nikakvih pomoćnika.

- Za mene je to lep život, volin da niki ni iznad mene, da mi 
niki ne skače po glave, a plaću storiš. To je bit... Uživat dok delaš, 
kaže Marin, te objašnjava da ovim poslom uspije zaraditi pristoj-
nu plaću, “ali niš više od tega”. Tvrdi da “ribe ima”, a profesional-
nih ribara na opatijskom području  malo: uz njega, jedan je u 
Ičićima i jedan u Voloskom.

- Mene ni niš teško delat vezano uz barku i more, za razliku 
od drugeh posli na suhom ki mi teže legnu, priznaje naš sugo-
vornik, no to ne znači da mu nije ispunjeno  vrijeme “na kopnu”.

- Vodim odbojkaški klub u Matuljima, u prvoj smo B ligi. Kad 
sam bil mlađi igral san odbojku, a sada san trener i tajnik kluba, i to 
mi je jedna draga obaveza, kaže, a onda nadodaje da mu “ne more 
bit dosadno”  ni kad je doma, na Vrutkima, jer ima”velu familiju”

- Moja žena Marijana, ka je 
inače zaposlena u turizmu, i ja 
imamo kćer Veroniku od jeda-
naest let, naš sin Roko ima osan 
let, a pred mesec dan smo dobili 
i kćer Marietu, tako da dela ima 
koliko god ćeš, sa smiješkom na 
licu priznaje Marin.

Poslovni planovi su mu, 
naravno, vezani za more i bar-
ke. Osim onoga za ribarenje, 
ima još jedno plovilo s kojim je 
ljeti vozio turiste, ali je odlučio 
da taj brod preuredi za ribarski 
turizam.

- Tega je malo kod nas, a to 
bi mogla bit atraktivna turistič-
ka ponuda. Ukrcaš goste, greš 
na pol kanala, skupa hitimo 
mreže, pokle ih dignemo pa se s 
ulovom zapejamo va neku valu, 
a dok se turisti kupaju ja in od 
ribe ča smo ulovili parićan friški 
obet. To more bit jako lepi do-
življaj za svih, sa zanosom opi-
suje svoj “novi proizvod” opatij-
ski ribar, svjestan da do tog cilja 
vodi najprije birokratski put da 
“stori sve karti”. Nada se da bi 
ovog ljeta ipak moglo biti više 
gostiju nego lani, da će ovo teš-
ko razdoblje korona krize ostati 
iza nas, ali i da će već sutra na 
opatijskom mulu opet moći po-
nuditi lijepe, friške osliće...
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Piše MIRJANA RONČEVIĆ 
Snimio NIKOLA TURINA

od Puntice do Črnikovice
prije neki dan, a zanimljivo je, kako sa-
znajemo od našeg sugovornika, da je sve 
inicirano zbog pinija uz rub ovog dijela 
rive čiji su korijeni širenjem počeli stva-
rati probleme. Ova gradska investicija 
pokazala je koliko prekrivanje asfalta ka-
menom može uljepšati primorsko mje-
sto, pa je, naravno, velika želja svih da se 
i ostali dio rive prekrije takvim pločama. 

Tabela s planom Voloskog, na ze-
lenom otoku ispred prostorija Društva 
sportova na moru, a takva ista je i na 
trgu uz Štangerovu ulicu koja prolazi 
kroz Volosko, pomaže namjernicima da 
se snađu u prostoru.

- Planiramo uskoro obnoviti ove in-
formativne ploče i na njima prezentirati 
sve turističko-ugostiteljske subjekte u 
mjestu, kako bi se gosti bolje snašli, jer 
nažalost u mjestu nemamo drugačiji in-
formativni punkt, napominje Kramarić. 

Plato uz vaterpolsko plivalište i dalje 
je parkirališni prostor, a automobili tik 
uz more i nisu baš neka privlačna slika. 
No, izgleda da će to tako još ostati neko 
vrijeme, a “na čekanju” je i predloženi 
projekt vaterpolo bazena u moru.

- Promet i parkiranje je, naravno, 
veliki problem i u Voloskom koji će se 
bitno smanjiti izgradnjom garaže Črni-
kovica. No, zaboravlja se da je nekada 

Volosko je formalno i 
dalje samo dio nase-
lja Opatija. Nakon 
jedne davne pogreš-
ke kada se u zakonu 

izostavilo navesti Volosko kao na-
selje na području tadašnje Općine 
Opatija, to se ni do danas nije uspje-
lo ispraviti, potvrđuje nam Damir 
Kramarić, predsjednik Mjesnog 
odbora Volosko, kojeg smo zamolili 
da s nama napravi đir po Voloskom, 
kako bismo slikom i riječju otkrili 
“ča je novega va Volosken”. Susretljiv, 
pun znanja i podataka, Kramarić se 
pretvorio u “turističkog vodiča” koji, 
kao pravi Vološćan, dobro poznaje i 
prošlost i sadašnjost ovog starog ri-
barskog gradića. 

U šetnju krećemo s Puntice, na 
kraju Lungomara, i odmah pitamo 
što kažu Vološćani na onaj “želje-
zni ormar” na fasadi zgrade, zašto 
je premještena Mohorovičićeva bi-
sta i nije više ispred njegove rodne 
kuće, kako su zadovoljni s novom 
skulpturom postavljenom u okviru 
projekta Rijeka - EPK 2020., je li 
lanjska nadohrana školjere dočeka-
na s odobravanjem...

- “Ormar” je u stvari prostor za 
prodaju suvenira i vlasnik je dobio 
od nadležnih koncesijsko odo-
brenje, a za to se ne traži mišljenje 
mjesnog odbora. Bista Andrije Mo-
horovičića je izmještena kako se 
ne bi opet dogodilo da je sruši jako 
jugo. Drago nam je što smo dobi-
li spomenik jadranskom bračiću i 
podvodnim skulpturama, ali nismo 
prezadovoljni njegovom lokacijom, 
jer da je postavljen samo koji metar 
dalje ne bi bio “na putu”. Mene pak 
na Puntici najviše smeta ova špina 
izlivena od betona, što nikako ne 

odgovara ovom ambijentu i puno bi ljepše bilo da je od kame-
na, kaže nam Kramarić i prepričava nam sva objašnjenja koja su 
dobili na njihove primjedbe. Nadohrana školjere je, kaže, do-
brodošla, bolje štiti privezišta i Veli mul koji je ljeti omiljeno 
sunčalište, ali upozorava i na pukotine u obalnom zidu lučice uz 
Mandrać, što bi trebalo doći na red za popravak. 

Sunčano i toplo svibanjsko jutro naglašava ljepotu i roman-
tičnost Voloskog, dok s Velog mula bacamo pogled na ugosti-
teljske objekte u nizu u kojima se obavljaju pripreme za doček 
gostiju. Uz legendarne i dugovječne restorane Plavi podrum i 
Mili, tu su i drugi, noviji lokali, a kada je svojedobno pred jed-
nim od njih postavljena “staklena kocka” kao zatvorena terasa, 
činilo se da je narušena vizura Mandraća. Međutim, izgleda da 
je to s vremenom “sjelo” Vološćanima, i nikome više ne smeta, 
kao ni obližnja “kućica sa sladoledom”, jer ponuđeni ugostitelj-
ski sadržaji su potrebni. Za ljepši eksterijer lokala Vološćani su 
se pobrinuli dogovorom da sve tende budu bijele ili bež boje, 
što se i poštuje.

Na potezu od kraja Plavog podruma prema Malom mulu 
sjaje se nove. lijepe kamene ploče. Popločavanje je završeno 

Pogled na Volosko

Za ljepši eksterijer samo bijele tende

Dobili punionicu  
za električne automobile

Damir Kramarić, predsjednik MO Volosko i naš vodič u šetnji po mjestu
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đir po voloskom

od Puntice do Črnikovice
Mali mul bio pun automobila i da se 
vozilima ulazilo do Mandraća, a sada 
je to sve pješačka zona, podsjeća nas 
Kramarić. Posebno je zadovoljan što 
je uz prilaznu cestu do vološćanskog 
mula napravljen nogostup spuštenog 
rubnika, jer to omogućava mimoila-
ženje vozila na ovoj uskoj prometnici 
bez bojazni od oštećenja automobil-
skih guma, kao što se to događalo na 
dosadašnjim oštrim rubnicima.

Obnovljeno kupalište Črniko-
vica postaje sve omiljenije i ljeti je 
prepuno kupača, pa iako su Vološća-
ni imali neke primjedbe na projekt 
uređenja, a nisu im uvažene, pomirili 
su se s time da su “dobili što su drugi 
odlučili”.

Skoro je podne, sunce je baš jako 
pripeklo, pa odustajemo od planira-

 - Imamo puno planova i želja, ali 
ne može se sve odjednom i ne može 
se svima udovoljiti, uvijek treba naći 
neki kompromis, upozorava pred-
sjednik MO Volosko. Podsjeća da je 
početku je bilo problema s novim na-
činom pohranjivanja i odvoza smeća, 
sada je već nešto bolje, ali još bolje 
bi bilo, smatra Kramarić, kada bi se 
ukopni spremnici mogli koristiti bez 
kartica, kada bi se Dom Liburnija više 
otvorio za druženja i aktivnosti građa-
na, kada ne bi baš sva parkirna mjesta 
bila pod naplatom...

- Mi u Vijeću MO Volosko smo 
složna ekipa, unatoč različitim poli-
tičkim opcijama, te uglavnom imamo 
dobru suradnju s gradskom vlasti. 
Međutim, u sustavu je loše to što su 
nadležnosti mjesnih odbora minimal-
ne i na malo toga možemo utjecati, a 
logično je da mi koji tu živimo najbo-
lje znamo što nam treba i koji su nam 
prioriteti, zaključio je Kramarić.

ne šetnje po glavnoj vološćanskoj ulici, ali naravno naš sugo-
vornik zna sve “napamet” pa podsjeća da je od novina važno 
spomenuti novu punionicu za električna vozila, a uređen je i 
stari trg ispod crkve. Ponosni su što je Volosko dobilo Moho 
centar, zadovoljni što imaju dva marketa, dva bankomata, eko 
prodavaonicu Prokulica...

Popularno obnovljeno kupalište Črnikovica 

Štangerova ulica vodi kroz staro Volosko

Jadranski bračić na kamenom bloku malo je previše „na putu“

Novi rubnjak nogostupa prilagođen vozilima

Nove kamene ploče oplemenile su dio vološćanske rive

Ča je novega



moda

Povratak  
brenda XD  
u Opatiju

Ljubazne djelatnice Maja Fristacky i Dalila Majkus pomoći će kupcima u odabiru idealne odjevne kombinacije

P
oznati modni brend XD Xenia design 
prisutan je na tristotinjak prodajnih 
mjesta diljem svijeta, a unazad nekoliko 
mjeseci svoje proizvode nude i u Opa-
tiji, u butiku smještenom na atraktivnoj 
lokaciji na glavnoj opatijskoj ulici u cen-

tru grada, u prostoru hotela Gardenija. 

Mural na staklu izloga izradio je mladi umjetnik Novak The Rookie

Ksenija Vrbanić, vlasnica modnog brenda Xenia Design 
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- U vrijeme kada svi 
zatvaraju, mi smo odlučili 
otvoriti novi ekskluzivni 
prostor u Opatiji. Bila je 
to hrabra odluka u vrije-
me koronakrize, kada je 
otežano poslovanje, no 
smatram da nismo po-
griješili jer je prodaja u 
opatijskom butiku dobro 
krenula. Nakon nešto više 
od dvadeset godina vratili 
smo se ponovno na mjesto 
gdje smo nekada imali bu-
tik, u Opatiju, a odluka je 
pala nakon što se ukazala 
prilika za otvaranjem no-
vog atraktivnog prostora u 
centru grada. Nismo si po-
stavili previše ambiciozne 
ciljeve, jer sa ovim prosto-
rom računamo na korist 
na duge staze. Pandemija 
će proći i nastavit ćemo 

živjeti normalno, a u tu normalu spada i 
moda i lijepo odijevanje, stoga se nadam 
da ćemo uskoro proraditi u punom kapa-
citetu, istaknula je vlasnica i direktorica 
brenda Xenia Design Ksenija Vrbanić, 
čije su kreacije prepoznatljive po svevre-
menskom dizajnu koji ne podliježe tren-
dovima.

- Imali smo digitalno otvorenje u 
skladu s epidemiološkim mjerama, koje 
se može pogledati na našim web strani-
cama. Uređenje XD STORE-a Opatija 
potpisuju arhitekti iz studija BIRO, a svi 
elementi projekta su promišljeni i poseb-
no dizajnirani kao proširenje i nastavak 
na jedinstven, inovativan i nekonvencio-
nalan XD stil kao i na specifične prodajne 
prostore u svim gradovima. Tako se kli-
jent može uvijek osjećati kao kod kuće u 
poznatom prostoru i s poznatom logikom 
ponude. Jedinstvenost XD Opatije je 
mural na staklu izloga, na gotovo sedam 
metara širine, a rad je mladog umjetnika 
poznatog kao Novak The Rookie, kazala 
je Vrbanić. 

Xenia Design je brend koji je prepo-
znatljiv po hrabrim i nesvakidašnjim kro-
jevima, ali i jedan od rijetkih hrvatskih 
brendova koji se može pohvaliti uspješnim 
izvozom u gotovo 30 zemalja. Ksenija Vr-
banić dizajnom se bavi od 1986. godine, 
kada u Čakovcu otvara Studio za dizajn 
odjeće, u to vrijeme jedini takav na cije-
lom području bivše države. 

- Odmah sam bila odlično prihvaćena. 
Sam Studio je bio uređen tako da je izazi-
vao pažnju, pa su odmah svi shvatili da se 
tu događa nešto posebno. Ljudi su dolazili 
to gledati kao izložbu i svima se sviđalo, i 
mladima i starima, istaknula je Vrbanić 
koja je poslovnu priču započela s nekoli-
ko zaposlenika, a sada ih ima preko 50 te 
izvoze u 28 zemalja na 5 kontinenata. Di-
zajnerske kolekcije XD prodaju se po cije-
lom svijetu, od poznate 5th Avenue u New 
Yorku do Skandinavije, a sada i u Opatiji. 
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život

Točno prije stotinu go-
dina, 13. svibnja „na 
Leprince“ je rođena 
Maria Rumac - Mo-
retti. Mnogi su od nas 

barem ponekad prošli  velikim  za-
vojem ispred “Ville Marie” kada  se 
od Ičića penju prema Tumpićima. 
Upravo je tu djedovina gospođe Ma-
rie Rumac koja je svoje djetinjstvo i 
ranu mladost provela u Veprincu, uz 
koji je vežu mnoge lijepe, ali i teške 
uspomene života između dva svjetska 
rata, smjena vlasti i država, što se sve 
odražavalo i na živote stanovnika na-
šeg zavičaja pa tako i na život gospođe 
Marie. 

Prvi se puta udala za mladića s ko-
jim je u braku bila svega tjedan dana 
kada je on, nažalost, zauvijek nestao u 
ratnom vihoru. Za vrijeme okupacije 
naših krajeva od njemačke vojske mla-
da je Maria zajedno sa svojim ocem i 
mnogim drugim stanovnicima našeg 
zavičaja bila poslana u nacistički radni 
kamp u austrijski Klagenfurt gdje je 
provela godinu dana. Bila je smješte-
na u nehumanim uvjetima, zajedno s 
još 200 žena u jednoj većoj prostoriji, 
a gotovo cijeli su dan prisilno radile u 
tvornicama motora i tekstila. Morale 
su zadovoljiti postavljene norme ili je 
slijedilo prebacivanje u prave logore 
iz kojih mnogi ljudi više nikada nisu 
izašli. Nakon kapitulacije Njemačke i 
završetka Drugoga svjetskog rata za-
točenici su pušteni iz radnog logora i 
tako je Maria, zajedno s mnogo drugih 

ljudi iz raznih europskih zemalja, kre-
nula na dugi put pješice, prema svome 
Veprincu. Hodala je osam dana, goto-
vo bez hrane, spavali su u štalama gdje 
ih je kakva dobra duša prihvatila i dala 
im štogod za pojesti. Samo možemo 
zamisliti kakao je velika sreća bila kada 
se Maria vratila svome Veprincu. 

Život se polako vraćao u normalu. 
Svojeg je je drugog supruga, Talijana 
iz Monfalconea upoznala kada je do-
šao raditi u riječko brodogradilište „ 
3. maj“. Došla su neka ljepša i bolja 
vremena pa su  supružnici Moretti do-
bili dva sina. Neko su vrijeme živjeli u 
Veprincu, a onda više od pola stoljeća 
u Italiji, gdje njeni sinovi Aldo i Ma-
rio žive i danas sa svojim suprugama. 
Gospođa Maria se, ipak, vratila svojoj 
grudi, gdje je i danas često okružena 
brojnim prijateljima i susjedima.

Veprinčanka proslavila 100. rođendan

Ondje je na rođendanskom slavlju bilo jako vese-
lo jer su je obišli mnogi čestitari, koliko je to u ovim 
epidemiološkim prilikama moguće, stari prijatelji i 
susjedi, a svi od reda za nju imaju samo riječi hvale. 
U razgovoru s njima doznajemo da je gospođa Ma-
ria vatrena kartašica koja često pobjeđuje, iznimno 
je vedra duha, zabavna i društvena. Neki poseban re-
cept za dugovječnost nema, ali sasvim je sigurna da 
su pozitivno razmišljanje i ne pretjerivanje ni u čemu 
zaslužni za njen dug i sretan život. 

Maria je dobra zdravlja, kaže da je noge malo slabije 
služe, no ne boji se ona ni korone jer je, dodaje, preživje-
la mnoga veća čuda, a samoj je sebi poželjela još barem 
deset godina koje želi provesti u zdravlju i zadovoljstvu 
sa svojim najmilijima. I mi joj to isto od srca želimo.

Gospođu Mariu za njen su stoti rođendan posjetili i 
opatijski gradonačelnik Ivo Dujmić i predsjednica Vije-
ća mjesnog odbora Veprinac Zorica Sergo. Uz čestitke i 
prigodne poklone i zapjevalo se na Veprincu, jedna hr-
vatska pa jedna talijanska zdravica, uz poruke zajedniš-
tva, mira i ljubavi i dobre želje za sve ljude dobre volje.

 Piše LJILJANA VIDMAR-ERJAVAC ■ Snimio DAVID KURTI 

Rođendan su slavljenici čestitali i gradonačelnik Ivo Dujmić  
te predsjednica MO Veprinac Zorica Sergo

Maria Rumac – Moretti proslavila 100. rođendan

Slavljenica okružena članovima obitelji i prijateljima
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N
ije rijetkost čuti razgovore u koji-
ma se ljudi žale da im trebaju razni 
majstori, a oni ih sve teže mogu 
pronaći. I građani Opatije suočava-
ju se s time da je zidara, keramiča-
ra, stolara, vodoinstalatera, mon-

tera centralnog grijanja, bravara i parketara 
sve manje, pa tako probleme imaju i oni ko-
jima su oni potrebni za neke nove radove, 
ali i oni koji trebaju razne popravke. A uko-
liko se i netko poželi školovati za neko od 
navedenih zanimanja, to ne može učiniti u 
Opatiji, budući da u njoj nema takvog sred-
njoškolskog obrazovanja. Jedna od škola 
koja u svom programu ima neka od navede-
nih zanimanja je Strojarsko brodograđevna 
škola za industrijska i obrtnička zanimanja 
(SBS-IOZ) u Rijeci. Za nju se odlučilo i 
troje mladih s liburnijskog područja, pa su 
nam Filip Kovač iz Opatije i Mateo Mihalić 
iz Lovrana koji su polaznici prvog razreda, 
te Dominik Furlanić iz Veprinca, učenik 
drugog razreda, ispričali što ih je navelo da 
se odluče za zanimanja vodoinstalatera i 
montera centralnog grijanja.

Instalater centralnog grijanja i klima-
tizacije je posao gdje mogu pokazati svo-
ju spretnost u izradi raznih predmeta, jer 
inače volim raditi rukama. U školi nam je 
zanimljivo, postavljamo klime, a popravlja-
mo i instaliramo centralno grijanje. Imamo 
i dobro opremljene radionice, te u njima 
učimo korisna znanja koja primjenjujemo 
u svakodnevnom životu. Škola se nalazi u 

škole

Dobre stipendije  
za buduće majstore

neposrednoj blizini riječkog ZTC-a i naj-
bliža je Opatiji. Volio bih imati vlastiti obrt 
i sam odlučivati o svojoj budućnosti. Ku-
pio sam već i neke alate, tako da ću do kraja 
školovanja biti potpuno opremljen, kaže 
Filip Kovač.

Govoreći o razlozima koji su utjecali da 
se opredijeli za zanimanje vodoinstalatera, 
Mateo Mihalić objašnjava da mu je barba 
vodoinstalater, pa je gledajući što on radi 
odlučio da se i sam bavi tim poslom. 

Škola mi svaki dan pruža mogućnost da 
naučim nešto novo i konkretno. A što se po-
sla tiče, planiram se zaposliti kod barbe. Pre-
poručio bih ovu školu svima koji žele raditi 
i odmah po završetku školovanja naći posao.

Dominik Furlanić objašnjava svoje mo-
tive pri izboru zanimanja:

Za vodoinstalaterima uvijek ima po-
trebe pa se ne moram brinuti hoću li naći 
posao. Montiramo lavandine i špine, ukrat-
ko, svaki dan je drugačiji od prethodnog. 
Škola ima dobro opremljene radionice u 
kojima spajamo radijatore, bojlere i sl. Čuo 
sam da će „Liburnijske vode” zapošljavati 
veći broj vodoinstalatera pa se nadam da ću 
tamo dobiti posao. Isplati se ići u obrtnič-
ku školu jer dobivamo i stipendiju u iznosu 
od 18 tisuća kuna godišnje. 

U ovoj školi jedan od predavača je i 
Marko Orešković, diplomirani inženjer 
strojarstva iz Opatije, koji predaje teoret-
sku i praktičnu nastavu, te obrazuje budu-
će vodoinstalatere, instalatere centralnog 

Dominik Furlanić, Marko Orešković, Filip Kovač i Mateo Mihalić

 Piše LIDIJA LAVRNJA ■ Snimio NIKOLA TURINA 

grijanja, brodske mehaničare, stolare i dr-
vodjeljske tehničare – dizajnere. Za ovo 
posljednje zanimanje školovanje traje četi-
ri godine, a za prethodna tri godine.  

Radi se o zanimanjima za koja postoji 
potražnja na tržištu radne snage. To je pre-
poznala i država, pa Ministarstvo gospo-
darstva i održivog razvoja učenicima naše 
škole dodjeljuje stipendiju u iznosu od 18 
000 kuna godišnje. Za tri godine koliko tra-
je školovanje skupi se 54 000 kn. što sigur-
no nije loše.. Vrlo sam zadovoljan rezulta-
tima učenika. Prošle godine smo osvojili 7. 
mjesto na takmičenju u Splitu a takmičili 
smo se u izradi instalacija grijanja. Naro-
čito mi je zanimljivo promatrati njihov 
rast u te tri godine školovanja. Započinju 
školu kao zbunjeni dječaci, a završavaju je 
kao stasali mladići i majstori. A osim što su 
zainteresirani za stjecanje novih znanja i 
vještina, naročito im se sviđa praktična na-
stava gdje imaju mogućnost da izraze svoju 
kreativnost. 

Kaže da mu je najveće priznanje bio 
trenutak, kada je tijekom praktične nasta-
ve dobio ravnateljičinu poruku da zbog 
situacije s koronavirusom prekine nasta-
vu i učenike pošalje doma zbog izolacije, 
a oni su inzistirali da ostanu u školi. Inače, 
za vrijeme pandemije se nastava odvija 
uglavnom na način da stručnu praksu 
učenici obavljaju u školi, dok teoretske 
predmete slušaju online. Mladima koji 
odlučuju o daljnjem obrazovanju prepo-
ručio bi da biraju zanimanja koja imaju 
perspektivu, a to su ona koja će se teško ili 
nikako automatizirati. 

Budućnost stiže puno brže nego što 
smo u stanju zamisliti. Vrlo brzo će mnoge 
stvari umjesto nas obavljati roboti ili raču-
nala. Zanimanja kao što su daktilografi, te-
legrafisti, sedlari, urari i slična su izumrla, 
a na redu su još mnoga druga. Stoga bi tre-
balo razmisliti kada se upisuje u školu i ko-
liki je rok trajanja odabranog zanimanja. A 
za više informacija o našoj školi zainteresi-
rani mogu posjetiti mrežne stranice www.
sbs-ioz.hr - istaknuo je Orešković, od kojeg 
smo saznali i za koja sve zanimanja posto-
ji mogućnost da ih nadležno ministarstvo 
stipendira.To su autolakirer, autolimar, 
automehatroničar, bravar, dimnjačar, elek-
troinstalater, fasader, galanterist, instalater 
grijanja i klimatizacije, limar, instalater 
kućnih instalacija, konobar, krojač, kro-
vopokrivač, kuhar, mesar, obućar, pekar, 
plinoinstalater, slastičar, soboslikar-ličilac, 
stolar, strojobravar, tesar, tokar, vodoinsta-
later i zidar.
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Svjež, zdrav sourdough kruh od kiselog tijesta, koji 
ne sadrži nikakve aditive niti konzervanse, odne-
davno se može nabaviti i u Opatiji. Riječ je o proi-
zvodu novog branda na našem tržištu „Ecipeci“ iza 
kojeg stoji mlada Opatijka, magistra nutricionizma 

Lea Radošević. Može se kupiti u nekoliko partnerskih trgovi-
ma, među kojima je i trgovina zdrave prehrane Tannin Wine & 
Food Shop ili naručiti direktno kod proizvođača. 

- Sourdough kruh se radi s prirodno uzgojenim, divljim, 
kvascem te osim brašna, soli i vode ne sadrži druge sastojke, 
aditive niti konzervanse. Karakterističan je po svom okusu, 
ali i brojnim zdravstvenim prednostima koje ima nad ostalim 
„klasičnim“ kruhom koji danas nalazimo u ponudi. Priprema 
se dan ranije te mu je jedno od glavnih obilježja produljena, 
hladna fermentacija koja se odvija preko noći. Kao takav je 
puno lakše probavljiv te obiluje poželjnim „dobrim“ bakte-
rijama te mikronutrijentima. „Ecipeci“ je projekt na kojem 
radim već neko vrijeme, a prije nekoliko mjeseci je ugledao 
svjetlo dana. To je brend iza kojeg stoji niz različitih vrsta 
sourdough kruha. U ponudi se nalaze miješani bijeli, pirov te 
posebne vrste sa raznim dodacima (feferoni, masline, rajčice, 
sir…). Za sada se baziram samo na kruhu, ali u planu imam i 
širenje ponude. Za sada se kruh može kupiti u partnerskim 
prodavaonicama ili po narudžbi, ali radim i na otvaranju vla-
stitog prodajnog mjesta, kazala je dvadesetpetogodišnja Lea.

Tijekom djetinjstva i srednje škole Lea je profesionalno 
trenirala skijanje te je već u mladim danima puno putovala 
diljem svijeta. U trećem razredu srednje odlazi na razmjenu 
i godinu dana boravi u Minnesoti u SAD-u te ističe da joj je 
to jedno od dražih iskustava koje je na mnoge pozitivne nači-
ne utjecalo na njezin daljnji život. U Rijeci je završila preddi-
plomski studij Biotehnologije i istraživanja lijekova, a nakon 
toga diplomski studij Nutricionizma na Prehrambeno-bio-

„Ecipeci“ 
kruh mlade 
Opatijke
tehnološkom fakultetu Sveučilišta u 
Zagrebu, gdje je diplomirala u rujnu 
prošle godine.

- Već kao sportašicu me zanimala 
prehrana, a uvijek sam i pomagala i 
pripremala jela s mamom. Samosta-
lan život u Zagrebu potaknuo me da 
se više posvetim pripremi jela, a zdrav 
i pravilan način prehrane postali su 
mi sve važniji. Oduvijek sam željela 
pokrenuti nešto „svoje, a prilika se 
ukazala tijekom pandemije, kada su 
se fakultetske obveze prebacile online 
te sam imala puno slobodnog vreme-
na. Počela sam sama raditi sourdough 
kruh - kruh od kiselog tijesta, o kojem 
sam do tada puno učila, čitala te ga 
probala iz jedne od meni najdražih 
craft pekara u Zagrebu. U početku 
sam kruh radila za sebe i svoju obitelj. 
Nekad bi ga bilo previše pa bih dala i 
prijateljima ili bi ga moji roditelji dali 
svojim prijateljima. Tako je sve krenu-
lo, ljudi su me počeli kontaktirati, pro-
bali su kruh i htjeli još i tu je započela 
moja „ecipeci“ priča, objašnjava naša 
sugovornica.

Kako je u poduzetničke vode ušla 
nedavno, ističe da je prvo naučila da 
biti poduzetnik znači ne imati radno 
vrijeme, raditi kad god i koliko god je 
potrebno. 

- Ponekad bude i teško i napor-
no, ali na kraju dana, kada pogledam 

što sam do sada postigla, izrazito sam 
sretna i zadovoljna i veselim se svemu 
što dolazi. Maksimalno se trudim, ra-
dim i vjerujem u sebe i svoj proizvod. 
Za početak mislim da je to dovoljno. 
Vesele me pozitivne reakcije kupaca, 
kazala je Lea te naglasila kako joj je 
važna podrška obitelji koja joj pruža 
dodatni vjetar u leđa. Velika joj je želja 
u budućnosti imati svoj nutricioni-
stički centar te uz „Ecipeci“ radi i na 
tome.

- Zamislila sam to kao mjesto gdje 
će se ljudi moći educirati te krenuti 
u smjeru pozitivnih promjena u pre-
hrambenim, zdravstvenim i općenito 
životnim navikama. Ideja je puno i 
vjerujem da će se s vremenom sve po-
složiti.

Zaključuje s nekoliko nutricioni-
stičkih savjeta i naglašava da je jako 
važno već u najranijem djetinjstvu 
izgraditi zdravi odnos prema hrani, 
naučiti što i u kojim količinama va-
lja jesti, a sve kako se navike u nekoj 
kasnijoj životnoj fazi ne bi morale mi-
jenjati jer to ponekad zna biti veoma 
teško: niti jedno jelo nije zabranjeno, 
ključ je u umjerenosti i uravnoteženo-
sti, prehrana mora biti raznovrsna uz 
svakodnevnu konzumaciju povrća i 
voća, ne zaboravite na vodu, a fizička 
aktivnost od barem 30 minuta dnevno 
je neophodna.

Lea Radošević pokrenula je brand Ecipeci  
s ponudom zdravog kruha

 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Fotografije DAVID KURTI i osobna arhiva 

zdrava hrana
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Majstor  
intervencijske 
kardiologije
Inače, ovakvi se zahvati izvode samo u vrhunskim svjetskim 
centrima poput Beča, Milana ili Münchena u našoj najbližoj 
okolici, ističe naš sugovornik, te zaključuje: 

U našem timu intervencijskih kardiologa ima više 
majstora svoga posla, koji bi ovaj zahvat mogli učiniti. Ja 
sam bio operater ovaj put, no tu su npr. docenti Jaklje-
vić i Gobić koji su prvi u Hrvatskoj prije nekoliko godina 
učinili popravak mitralnog zalistka bez operacije, da spo-
menem samo prvo što mi pada na pamet. No najvažnije 
je: nadolazećih mladih snaga koje će nas naslijediti ima 
dovoljno!

Nadovezujući se na zdravstvenu situaciju u gradu u kojem 
živi, doc. Tomulić naglašava kako je Thalassotherapija Opatija 
u zadnjih nekoliko godina učinila veliki iskorak u stručnom 
pogledu otvaranjem angiosale. Suradnja s KBC-om je bliska, 
te on vjeruje da se dobro nadopunjuju. Uostalom, povezuje ih 
i prijateljstvo, a to  je daleko više od nekog čisto poslovnog od-
nosa. Primjerice, idući bi tjedan trebali zajedno s timom doc. 
Miškulina iz TTO učiniti rotablaciju, jedan od najsloženijih 
postupaka u intervencijskoj kardiologiji.

Iako nije rođeni Opatijac, Opatija bez sumnje igra veliku 
ulogu u životu našega sugovornika.

Ja sam podrijetlom s otoka Raba. Od upisa u srednju 
školu, te za vrijeme studija medicine, živio sam u Rijeci. 
Moja supruga Kristina, također liječnica, rođena je Opa-
tijka. Nakon vjenčanja i mog povratka sa služenja vojnog 
roka kratko smo živjeli u Rijeci i na Rabu, a kada je ona 
počela volontirati u dječjoj bolnici, a zatim i dobila speci-
jalizaciju, ja sam se uspio zaposliti u Hitnoj medicinskoj 
pomoći Opatija, te smo se preselili na Tošinu. S nama 
je došla Petra, koja je tada imala godinu dana (1999.), a 
tri godine kasnije rodila se Lucija. Kristina ima otprili-

M
edicinski tim KBC-a Rijeka 
na čelu s kardiolozima doc. 
dr. Vjekoslavom Tomulićem, 
pročelnikom Zavoda za in-
tervencijsku kardiologiju, i 
prim. dr. Nevenom Čačeom 

(pedijatrijski kardiolog), po prvi je puta 
u Hrvatskoj i bližoj okolici uspješno, bez 
‘’pravog’’ kardiokirurškog zahvata na 
sâmome srcu, zatvorio puknuće mišićne 
pregrade srca koje je nastalo kao poslje-
dica infarkta. Docenta Tomulića, inače 
našeg sugrađanina, zamolili smo stoga da 
nam pojasni ovaj veliki uspjeh tima ko-
jem je na čelu.

Bolesnica je primljena u našu 
ustanovu s infarktom srca, u trajanju 
pri prijemu tjedan dana. Odmah smo 
joj napravili koronarografiju i otvori-
li zatvorenu krvnu žilu, no nažalost, 
zbog dugog trajanja infarkta, srčani 
mišić je propao i na jednom dijelu, u 
pregradi između dviju klijetki, pukao. 
Prof. Medved, naš kardijalni kirurg, 
zatvorio je tu prvu rupu, ali pojavila 
se nova – još veća. Obzirom da ponov-
ni otvoreni kirurški zahvat bolesnica 
ne bi podnijela, odlučili smo se posta-
viti tzv. okluder (najlakše ga je uspo-
rediti s ‘’čepom’’), na mjestu puknuća, 
perkutanim putem. To znači da smo, 
svatko sa svoje strane, putem vratne 
vene i zapešćne arterije došli do srca i 
postavili uređaj koji je zatvorio nasta-
lo oštećenje.

Doc. Tomulić ističe kako je ovako 
kompleksan zahvat bilo moguće učiniti 
samo zahvaljujući velikom trudu požr-
tvovnih i timu posvećenih medicinskih 
sestara i liječnika u ustanovi u kojoj radi. 
Takva procedura je samo mali dio liječe-
nja ovako zahtjevne bolesnice, a najveći 
teret uvijek podnesu KBC-ovi intenzi-
vičari i sestre u odjelu intenzivnog lije-
čenja. Prednost i velika sreća ove usta-
nove je što ima sjajan tim pedijatrijskih 
kardiologa koji izvode slične zahvate na 
urođenim srčanim greškama već godi-
nama, a dr. Čače je mentor i svim osta-
lim centrima u Hrvatskoj, ali i Sloveniji. 

susreti

Doc.dr. Vjekoslav Tomulić na svom radnom mjestu

 Piše ALEKSANDAR VODOPIJA 

Obitelj Tomulić na okupu  
– Wings for Life World Run 2018

ke trostruko stresniji posao od mene. 
Ona je, naime, pedijatrijski intenzivi-
čar, dakle bavi se liječenjem teško bo-
lesne djece iz tri okolne županije. 

Naglašava kako obzirom da su u istoj 
profesiji, međusobno razumijevanje im 
nikada nije bio neki problem. Za vrijeme 
trajanja specijalizacije, pa subspecija-
lizacije i prvih godina dok su bili mladi 
liječnici u bolnici, brinuli su samo o tome 
da budu dežurni u različite dane, kako bi 
netko bio s curama kroz noć. Sada, kada 
su oni napredovali u hijerarhiji, a i kćeri 
odrasle, ipak je puno lakše. One su rano 
shvatile da imaju roditelje koji ne mogu 
samo tako prebrisati ono što im se doga-
đalo toga dana na poslu, pa su se još od 
djetinjstva morale nositi sa dolascima i 
odlascima u svako doba dana i noći, pri-
čama o bolnici, bolestima i smrti. Izrasle 
su u dvije pametne i samostalne djevoj-
ke, najveći uspjeh i ponos svojih roditelja 
koji ipak vole uživati i u rijetkim trenuci-
ma koje mogu posvetiti sebi. 

Posao mi je relativno zahtjevan fi-
zički i psihički, a ne postajem mlađi, pa 
je moj najbolji prijatelj, nažalost, kauč. 
Trudim se baviti fizičkom aktivnošću, 
pa odem bar povremeno trčati. Volim 
čitati, ali i igrati kompjuterske igre. 
Ranije su to bili uglavnom RPG-ovi i 
akcijske igre, a sada igram strategije, 
valjda u skladu s dobi. Ipak, najradije 
sam na moru. Ne mogu zamisliti živje-
ti u gradu bez mora, tako da za mene 
odlazak u, npr. Zagreb nikada nije bio 
opcija. Imamo brod, što je velika briga, 
ali i veselje. Trenutno i supruga i ja jed-
va čekamo i planiramo ta dva-tri tjedna 
ljeta kako bi isplovili – ima puno uvala, 
porata i konoba koje želimo obići...

Slobodnog vremena definitivno 
nemam onoliko koliko bih volio – ali 
tko ima?! Profesija mi je takva da za-
htijeva puno osobnog angažmana, ali 
ja imam sreću da radim ono što volim, 
i to u jednom poticajnom i dobrom 
okruženju. A kada sam kod kuće ve-
selim se malim stvarima, ritualima 
koji mi puno znače: jutarnjoj kavi sa 
suprugom, šetnji sa psom, obiteljskim 
obrocima – nekako nam je normal-
no da budemo zajedno za svaki ručak 
kada nismo dežurni. Uostalom, to je 
jedini način da u ovakvim vremenima 
ostanete relativno normalni!
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P
ribližavanjem ljeta, planovi za 
predstojeću kulturnu sezonu 
u sve većem su fokusu. Ljeto 
koje je pred nama, ‘’drugo pan-
demijsko’’, neizvjesno je, baš 
kao i prošlo, u mnogo čemu, pa 

tako i u mogućnosti organiziranja naj-
različitijih kulturnih zbivanja koja Opa-
tija standardno nudi. Planovi, naravno, 
postoje i vrlo su ambiciozni, no njihova 
će realizacija ovisiti o epidemiološkoj 
situaciji u našoj zemlji odnosno župani-
ji, te mjerama koje u trenutku njihove 
potencijalne realizacije budu na snazi. 
U nadi da nas, unatoč svemu, čeka ljeto 
sa što manje ograničenja, pogledajmo 
čemu se možemo nadati.

Za početak, slobodno možemo 
reći da je Ljetna pozornica centralna 
opatijska ljetna bina; shodno tome, 
‘’Ljeto na Ljetnoj’’ je centralna opa-
tijska ljetna kulturna manifestacija. 
Ovoga ljeta Festival Opatija planira na 
ovoj ljepotici pod zvjezdanim nebom 
svakoga tjedna ugostiti barem jedno 
veće događanje, a ostale dane ispuni-
ti gostovanjima različitih kazališnih 
predstava odnosno, podrazumijeva se, 
filmskim projekcijama. 

Ovogodišnje se ‘’Ljeto na Ljetnoj’’ 
svečano otvara 5. lipnja koncertom jed-
nog od najpoznatijih svjetskih crosso-
ver pijanista, našeg Maksima Mrvice. 
Zatim 12. lipnja slijedi gostovanje oper-
ne bajke Engelberta Humperdincka za 
djecu svih uzrasta, ‘’Ivica i Marica’’ u 
prilagođenoj verziji Zagrebačke filhar-
monije s Martinom Tomčić na čelu u 
ulozi zle vještice Rosine. Točno tjedan 
dana kasnije, 19. lipnja, počinje svoje-
vrstan ciklus koncerata domaćih glaz-
benika čime Festival Opatija sudjeluje 
u nastojanjima da se podupre oporavak 
koronom narušene domaće glazbene 
scene. Čast otvaranja ove serije kon-
cerata pripast će Miji Dimšić i Marku 
Tolji. ‘’Rock the Opera’’ naziv je glaz-
benog spektakla Zagrebačke filharmo-
nije, koji nudi jedinstven način izvedbe 
svjetski poznatih rock-hitova spajajući 
rock i klasiku. Na ovom će gostovanju, 
21.lipnja, u sasvim drugačijem ruhu 
zazvučati najveće uspješnice grupa kao 
što su Queen, Deep Purple, Pink Floyd, 
Led Zeppelin, AC/DC, Rainbow i U2, 
da spomenemo samo neke. Na svoju 
ljetnu turneju kreće 25. lipnja ponovno 
okupljena ‘’Daleka obala’’. Započinje je 
nastupom u Opatiji! 

I evo nas već u srpnju: 2. srpnja na-
stupa Nina Badrić, a 4. srpnja, nadajmo 
se, ‘’Il Volo’’ – svjetski popularni talijan-
ski trio tenora s pokrićem koji željno 
iščekujemo još od prošloga ljeta. Slijedi 
tradicionalni Liburnia Jazz Festival (8.-
10. srpnja), a 15. srpnja bi svoj koncert 
na Ljetnoj trebao održati naš uvijek 
rado viđeni gost, Rade Šerbedžija. Sli-
jede dvije ‘’nadoknade’’ od lani – 17. 
srpnja gostuje Zdravko Čolić, a 23.srp-
nja Željko Joksimović. Nastavlja se su-
radnja s Filharmonijom Udine – njihov 
program pod nazivom ‘’Il Carro di Tep-
si, od Dantea do De Andréa’’ povest će 
nas 26. srpnja na još jedno nezaboravno 
glazbeno-literarno putovanje na kojem 
će svatko, bez sumnje, pronaći nešto za 
sebe. Posljednji dani srpnja rezervirani 
su za Blues Festival koji će i ovoga lje-
ta gostovati i na Ljetnoj pozornici, dok 
je 31. srpnja novi datum održavanja na 
ljetni period premještenog Maškaranog 
klapskog maratona, kojemu bi 24. srp-
nja trebale prethoditi ‘’Klape va Man-
draće’’. 

Zbivanja na Ljetnoj uživo u kolo-
vozu počinju na Dan zahvalnosti, 5. 
kolovoza, koncertom Radojke Šverko, 
a nastavljaju se dva dana kasnije, 7. ko-
lovoza nastupom opatijskog Folklornog 
ansambla ‘’Zora’’, vjerojatno u sklopu 5. 
večeri folklora ‘’Naši tanci i stare užan-
ci v’ Opatije’’. Luka Šulić, jedan od dva 
violončelista iz sastava 2Cellos, svoj će 
samostalan koncert u Opatiji održati 11. 
kolovoza, dok 13. kolovoza slijedi ‘’Pop 
misa’’ – novi projekt Tončija Huljića koji 
se ovoga ljeta, uz Opatiju, planira izvesti 
i na Trgu sv. Petra u Vatikanu. Od 18. do 
22. kolovoza u Gervaisu će se održati 
‘’Salsa Festival’’, dok je vikend od 20. 
do 22. kolovoza na Ljetnoj rezerviran 
za ‘’Kolovozfest’’, opatijsku festivalsku 
novost koja nam donosi tri dana glazbe i 
popratnih događanja kojima se obilježa-
va kraj ljeta na čelu sa Bajagom, Parnim 
valjkom i Crvenom jabukom. Od 24. do 
27. kolovoza u Opatiji caruju dokumen-
tarci u sklopu ‘’Liburnia Film Festivala’’, 
28. kolovoza na Ljetnu stiže i Gibonni, 
a tog bi se vikenda u Voloskom trebao 
održati i ‘’Mandrać’’, te početi (29. ko-
lovoza) Svjetsko finale ‘’Dance Stara’’ 
koje bi, što u Gervaisu, što na Ljetnoj, 
trebalo potrajati sve do 5. rujna. 

I evo nas na samome kraju ljeta, u 
rujnu. Negdje početkom ovoga mjeseca 
u Opatiji očekujemo veselu karavanu 

„Ljetna“  
centralna  
ljetna bina

programi
‘’Melodija Istre i Kvarnera’’, te se polako počinjemo povlačiti u za-
tvorene prostore. Tom Jones i ‘’Les Ballets Trockadero de Monte 
Carlo’’ koje željno iščekujemo još od prošloga ljeta nastupit će, 
nadajmo se, dogodine. U planu su, naravno, i neka iznenađenja, 
ali sve ovisi o epidemiološkoj situaciji, tako da se ne bi bilo pa-
metno zalijetati s najavama. Ipak, nikako se ne bi smjelo zaobići 
‘’Šporer’’ i izložbu radova Pabla Picassa i Joana Miróa iz privatnih 
kolekcija koje stoga dosad nije bilo moguće vidjeti na našem po-
dručju (2. lipnja -10. listopada), a trebalo bi zaviriti i u Hrvatski 
muzej turizma (‘’Opatijski album Toše Dabca’’), kao i u niz ma-
njih galerija, od Voloskog do Lovrana. 

Naravno, neće biti zakinuti niti prolaznici. Tijekom ljeta će se 
tako pred Šporerom održavati glazbene večeri ‘’Bodas de sangre 
and recital de guitarra’’, a 23. srpnja je isto mjesto rezervirano za 
večer flamenka ‘’Mala sangre’’. Požele li se šetači odmoriti, tera-
se opatijskih hotela idealno su mjesto gdje će i kratki predah biti 
obilježen kulturom i zabavom. Primjerice, terasa ‘’Continentala’’ 
će tako biti obogaćena večernjim sadržajima svakog utorka, če-
tvrtka, petka i subote s naglaskom na urbane glazbene programe 
raznih glazbenih žanrova, dok će terasa hotela ‘’Milenij’’ nuditi 
kako jutarnje, tako i večernje glazbene programe. Ovi potonji će 
se održavati srijedom, petkom i subotom, dok su četvrtci od lipnja 
do rujna rezervirani za najatraktivnije muzičke bisere – ‘’Summer 
Gala Concerts’’ koji će nam predstaviti poznata i vrhunska glaz-
bena imena u opuštenoj atmosferi začinjenoj čašom pjenušca.

Ljeto će svakako obilježiti i ‘’Opatijski vremeplov’’, uspješni 
projekt Turističke zajednice grada Opatije koji goste stavlja u sre-
dište zbivanja omogućujući im da ‘’dožive’’ opatijsku povijest uži-
vo, kao njezini protagonisti. Ukratko, dozvoli li njezino visočan-
stvo korona, očekuje nas još jedno nezaboravno opatijsko ljeto!
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Spektakularna izložba ‘’Picasso-Miró, Prijateljstvo sloboda’’ 
održat će se u preuređenom ‘’Šporeru’

 Piše ALEKSANDAR VODOPIJA 
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Potiho, kako je i ‘’skliznuo’’ u 
mûk, ‘’Gervais’’ se opet ispu-
nio žamorom publike. ‘’Kva-

zilock-down’’ je završio! Turistička 
se sezona bliži, tako da korona nema 
izbora – brojke jednostavno moraju 
biti bolje. Još samo da profunkcio-
niraju COVID-putovnice i eto nas, 
barem na nekoliko toplijih mjeseci, 
u novom normalnom. I život je opet 
lijep – barem dok ne zahladi! A posli-
je?! Sjetimo se ‘’Jalte’’ i nezaboravne 
Nine Filipovne: ‘’Što će biti s nama 
sutra?’’ Možda bolje da ne znamo! 
Uživajmo stoga u trenutku i pogledaj-
mo što se sve zbivalo u početku finala 
sezone u našem kulturnom hramu!

Projekcije filmova su, naravno, 
počele odmah, te pokušale nadokna-
diti propušteno pametnim izborom 
filmova od blockbustera preko dječ-
jih uradaka, pa sve do sudionika u 
utrci za ‘’Oscara’’ koji je, gle čuda, do-
djeljivan baš u vrijeme kada su u našoj 
županiji kina bila zatvorena. Počele su 
gostovati i predstave, a čast ponovnog 
otvorenja opatijske kazališne sezone 
prvoga petka u svibnju pripala je ka-
zalištu ‘’Luda kuća’’ iz Zagreba. Ono 
je u Opatiju dovelo svoju uspješnicu 
‘’Samo preko njega mrtvog’’ Renea 
Bitorajca, koji je svoj tekst i režirao, 
a u njemu, naravno, i glumi. Uz njega 
nastupa još Jan Kerekeš i eto recepta 
za (dobru) zabavu širokih masa bez 
pretjeranog vrijeđanja bazičnog kvo-
cijenta inteligencije prosječne kaza-
lišne publike. Groteskna parodija o 
dvojici slučajnih poznanika iz istoga 
‘’kvarta’’, kako to zagrepčani vole reći, 
koji postaju suučesnici u nečem što 
se isprva čini bezazlenim, premda ne 
baš zakonitim, činom znatiželje, a koji 
eskalira u cijeli niz kriminalnih djela 
neslućenih proporcija, bez sumnje 
je zabavna. Također, ona u sebi krije 
mnogobrojne reference na situaciju 
u današnjoj Hrvatskoj, upravo ovdje 
i sada, što je nažalost čini i vrlo aktu-
alnom. Međuigra dvojice protagoni-
sta i više je nego zadovoljavajuća, sa 
pravom dozom ‘’kemije’’ potrebnom 
da sve skupa zaživi. Problem je jedino 
u tome da se, u želji da se publika što 
više nasmije, a naša siva svakodnevica 
prikaže u što kritičnijem ruhu, zabo-
ravilo na činjenicu da čak i groteska 
mora slijediti neka pravila. Naime, 
ako se u radnju upleće albanska mafi-

Opet se čuje 
žamor publike

‘’I drvo je bilo sretno’’ već osamnaest godina usrećuje publiku svih generacija!

kultura

 Piše ALEKSANDAR VODOPIJA 
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ja, ona ne može biti marginalizirana i svedena na ne previše 
inteligentnog i praktički bezopasnog protagonista u sjeni; 
ona mora biti iskorištena, a zatim konvertirana u ono što 
će autoru poslužiti za konačno postizanje cilja svoje kome-
dije. Tu je Rene zakazao, no unatoč tome uspio je iznje-
driti dopadljivu razbibrigu; i vratiti publici bar na trenutak 
osmijeh na lice.

Zasjala su, samo dva dana kasnije, i lica naših najmlađih 
koji su opet, zahvaljujući Festivalu Opatija, uspjeli dobiti 
priliku da pogledaju legendarnu predstavu ‘’I drvo je bilo 
sretno’’. Zagrebački ‘’Exit’’ namijenio ju je djeci, ali i svi-
ma onima koji nisu izgubili ono dijete u sebi koje u svima 
nama čuči, samo je katkad previše potisnuto da bi se ima-
lo hrabrosti javiti. Ovu je svojevrsnu varijaciju Shela Sil-
versteina na ‘’Sretnog kraljevića’’ Oscara Wildea, u svojoj 
prepoznatljivoj maniri režirao naš drugi Rene – Medvešek, 
dok je glazbu, kao iznimno važan element predstave budu-
ći da drvo iz naslova utjelovljuje kvartet saksofonâ, skladao 
Krešimir Seletković. Dječak je predstavljen kroz animiranu 
lutku, i svi sastojci za uspješnu predstavu su tu! O tome, 
uostalom, govori i njezina dugovječnost – ove godine sla-
vi punoljetnost! Opatija može biti ponosna da je na ovaj 
način pridonijela dostojnom obilježavanju tako značajne 
obljetnice za jednu predstavu, još značajnije uzme li se u 
obzir hrvatska kazališna svakodnevnica i nerijetko porazan 
broj aktivne kazališne publike; ne računajući specijalne ko-
rona-uvjete, naravno!

‘’Corona-specials’’, inače, uključuju i restrikcije puto-
vanja; između ostaloga i među državama koje su nekad 
bile objedinjene u jednu državu, a danas neki njihovi 

dijelovi čine regionalne cjeline koje 
su neminovno sastavljene od pogra-
ničnih dijelova barem dvije od tih 
novonastalih državica na bazi pokoj-
ne Jugoslavije. Ova su ograničenja 
dobro poremetila planove svima, pa 
tako i uvijek rado viđenom Branku 
Đuriću, popularnom Đuri. Njegova 
‘’Đurologija’’, individualizirani stand-
up na ‘’domaći’’ način, uvijek i s pra-
vom puni dvorane u kojima gostuje. 
Jedini je uvjet da publika razumije 
jezik kojim autor govori, a tu nema 
straha – većina popularnog ‘’regio-
na’’ itekako ga razumije i, najvažnije 
od svega, još se lakše identificira s 
njime. Formula za uspjeh je tu! Tre-
ba ‘’samo’’ doći do auditorija; fizički! 
Đurina adresa u susjednoj nam je De-
želi, a tko je god za vrijeme ove divne 
korona-krize pokušao tamo zaviriti 
vjerojatno će imati što pričati svojim 
unucima. Ukratko, ‘’Đurologija’’ je u 
više navrata morala biti otkazana jer 
si Đuro, logično, nije mogao priuštiti 
odlazak u karantenu nakon povratka 
u svoju novu domovinu. Cijepljenje 
je valjda napokon riješilo (barem 
privremeno) i taj problem tako da je, 
na radost publike, Đuro još jednom 
podigao Opatiju na noge i učinio da 
barem na trenutak zaboravimo na sve 
probleme koji nas trenutno okružuju.

Procjepljivanje bi, malo po malo, 
zaista trebalo tijek pandemije okrenu-
ti u našu korist. Naravno, ako ne bude 
nepredviđenih zaokreta u ponašanju 
virusa. Nadajmo se najboljem! Kako 
god da bilo, za vjerovati je da slijedi 
nešto mirniji period po tom pitanju, 
pogotovo što se većina kulturnih zbi-
vanja ljeti seli na otvoreno. Uživajmo 
stoga na svježem zraku i udahnimo 
kulturu koja nam se naprosto nudi, 
ne zaboravivši pritom da se ovoga lje-
ta vrijedi zavući i pod krov ‘’Šporera’’ 
koji će, u preuređenome izdanju, ugo-
stiti izložbu koja je već sama po sebi 
dovoljan razlog za dolazak turista u 
Opatiju. Radovi Pabla Picassa i Joana 
Miróa iz privatnih kolekcija koje do-
sad nije bilo moguće vidjeti na našem 
području podastrijet će se opatijskoj 
publici u periodu od 2. lipnja pa sve do 
10. listopada ove godine. Organizatori 
ove izložbe, Festival Opatija i IPL Art, 
obećaju pravi spektakl za ljubitelje (i 
ne samo) likovne umjetnosti. Provje-
rimo jesu li u pravu!
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 Uređuje i piše KRISTINA TUBIĆ sport

U Rijeci je 14. svibnja 
u organizaciji Uprav-
nog odbora Kara-

te saveza PGŽ-a i Riječkog 
sportskog saveza upriličena 
svečanost dodjele diploma za 
visoka DAN zvanja u karateu. 
Riječ je o sportskom proma-
knuću koje se dodjeljuje zbog 
postignutih rezultata kroz du-
gogodišnji rad, naročitog za-
laganja, ostvarenih vrhunskih 
rezultata te doprinosa hrvat-
skom karateu. Svečanosti su 
prisustvovali i predsjednica 
Riječkog sportskog saveza 
Dorotea Pešić-Bukovac i glav-
ni tajnik Slaviša Bradić koji su 
čestitali promoviranim trene-
rima dugogodišnjim majsto-
rima i pionirima stvaranja i 
razvoja karate sporta u našoj 
županiji i Hrvatskoj. Upravni 
odbor HKS-a još je na sjedni-
ci održanoj u studenom prošle 
godine donio odluku o dodje-
ljivanju ovih visokih zvanja, a 
šest karate majstora s područ-

Veliko 
priznanje 
Dragutinu 
Galini

ja naše županije dobili su priznanje, 
među kojima i Dragutin Galina iz 
Opatije, koji je promoviran u zvanje 
7. DAN. Galina je trener stručnog  
stožera muške seniorske reprezenta-
cije HKS-a, član Upravnog odbora i 
predsjednik Natjecateljske komisije 
u Karate savezu PGŽ-a, predsjednik 
komisije za primanje novih članova u 
Savez, predsjednik i glavni trener KK 
Opatija te predsjednik Sportskog sa-
veza grada Opatije. U karateu djeluje 
45 godina.

- Doprinos na temelju kojeg 
smo promovirani u viša majstorska 
zvanja očituje se u ostvarivanju du-
gogodišnjih vrhunskih rezultata na 
natjecanjima, vođenju nacionalnih 
selekcija, organizaciji velikih turnira, 
osnivanju saveza i obnašanju visokih 
funkcija u savezu, osnivanju i vođe-
nju Županijskog i Riječkog karate 
saveza, stručnom radu, izobrazbi tre-
nera, doprinosu sudačkom pozivu, 
kao i izdavanju stručne literature. 
Ova priznanja su dokaz da smo dugi 
niz godina u našem sportu i da smo tu 
ostavili značaj trag, kazao je Galina.

Uprava Nogometnog kluba Opatija 
povodom obilježavanja 111. godišnjice 
kluba, koja će se proslaviti u rujnu 2022. 
godine, izdat će klupsku monografiju. 
Kako je riječ o izuzetno zahtjevnom pro-
jektu kojim se želi čim cjelovitije „ispri-
čati“ iznimno bogata, ali i kompleksna 
klupska povijest, koja je posljednji put 
dokumentirana u drugom izdanju klup-
ske monografije zaključno sa 1986. 
godinom, pred „istraživačkim timom“, 
grupom autora koji su se prihvatili izra-
de monografije, veliki je i ozbiljan posao. 

- U nastojanju da autori monogra-
fije što kvalitetnije odrade tu zadaću, 
ovim putem molimo za pomoć javnost 
koja je na bilo koji način osvjedočila, 

Prikupljanje građe za monografiju NK Opatija

Član Karate kluba 
„Opatija“ Anton 
Baždarić osvojio je 

drugo mjesto na Prvenstvu 
Hrvatske za kadete, juniore 
i U-21 u borbama pojedinač-
no održanom 8. i 9. svibnja u 
Samoboru. Nastupilo je 312 
natjecatelja iz 64 kluba, a iz 
opatijskog kluba nastupili su 
Anton Baždarić u kategoriji 
U-21 + 84 kg i Katja Kneže-
vić u kategoriji juniorki -59 
kg. Anton je osvojio drugo, a 
Katja sedmo mjesto. 

Baždarić se natjecao i na 
Prvenstvu Hrvatske za seni-
ore u borbama i katama po-
jedinačno i katama ekipno 
kao i prvenstvo u para ka-
rateu, održanom u Zagrebu 
17. i 18 travanja, a na kojem 
je nastupilo oko 120 natje-
catelja iz 50 klubova. To mu 
je bio debitantski nastup na 
PH U seniorima, a plasirao 
se na sedmo mjesto u kate-
goriji +84 kg.

Anton 
Baždarić 
srebrni  
na PH
- Na PH U-21 Anton je imao 

teške i respektabilne protivnike. 
U prva tri kola je pobijedio i time 
se plasirao u finale. U polufinalu 
je pobijedio favorita Ivana Peha-
ra, a u finalu se natjecao s Alek-
sandrom Kalabićem. Borba je 
bila neizvjesna do samog kraja, 
kada je njegov protivnik uspio 
napraviti poen i poveo 1:0. An-
ton je uspio izjednačiti, ali nije 
uspio napraviti još jedan bod za 
pobjedu, jer po pravilima borbe 
onaj tko prvi napravi bod ima 
tzv. prednost i pobjeđuje te se 
Anton plasirao na drugo mjesto. 
Ovo prvenstvo je odlučivalo o 
tome tko će nastupati na EP u ko-
lovozu ove godine koje se održa-
va u Finskoj. Antonu je za dlaku 
izmaklo prvo mjesto i plasman, 
no ovaj put nije imao dovoljno 
sportske sreće. Moram istaknuti 
da je Anton veliki potencijal te 
od njega očekujemo i velike re-
zultate, budući da je tek zaplovio 
u seniorske vode, kazao je trener 
Dragutin Galina. 

zabilježila  ili u starim ladicama eventualno pronašla „ko-
madić“ povijesti opatijskog nogometa da se uključi u ovaj 
projekt izrade treće klupske monografije. Pozivamo sve 
one koji na bilo koji način mogu doprinijeti, sudjelovati 
u kreiranju pisanog traga opatijske nogometne povije-

sti da dostave/posude svoje uspomene, 
novinske članke, fotografije, navijačke 
rekvizite i slične predmete/sadržaje koji 
su obilježili neku eru u povijesti kluba. 
Svi dostavljeni materijali pažljivo će biti 
dokumentirani te vraćeni donositelju 
te u monografiji navedena imena osoba 
koje su ustupile fotografiju/dokument, 
poručili su iz NK „Opaitja“. Rok za dosta-
vu materijala je 1. srpnja 2021. godine, a 
mogu se dostaviti u Upravu Nogometnog 
kluba „Opatija“ svakog petka od 17 do 
19 sati, u fotografske radnje Foto Kurti u 
Opatiji (Maršala Tita 63) i Rijeci (Užar-
ska 20) svakim radnim danom od 8 do 19 
sati, kao i na e-mail: monografija.nkopati-
ja@gmail.com



WRC Croatia Rally

Sjajan nastup 
opatijskih  
automobilista

Tim AK Opatija Motorsport

Hrvatska je ugosti-
la jedno od naja-
traktivnijih sport-
skih događaja na 
svijetu - Svjetsko 

prvenstvo u rallyju - WRC Croatia 
Rally 2021., koji je održan od 22. 
do 25. travnja 2021. godine na lo-
kalnim cestama Zagrebačke, Karlo-
vačke, Krapinsko-zagorske županije 
i Grada Zagreba. Svečan otvaranje 
i ceremonijalni start trećeg natje-
canja Svjetskog prvenstva u rallyju 
odvijao se ispred Nacionalne i sveu-
čilišne knjižnice u Zagrebu, a nakon 
toga, tijekom cijelog vikenda najbo-
lji svjetski vozači relija jurili su ce-
stama od Žumberačkog gorja, pre-
ko Sljemena do Hrvatskog zagorja. 
U Zagreb je stiglo preko tisuću ljudi 
koji su sudjelovali u ovom događa-
ju, a među uglednicima na ceremo-
niji otvaranja bili su i predsjednik 
Svjetske automobilske asocijacije 
Jean Todt te bivši vozač Formule 
1 Jacques Villeneuve. Pobijedio 
je aktualni i sedmerostruki svjet-
ski prvak Francuz Sebastien Ogier 
(Toyota). Zahvaljujući uspješnoj 
organizaciji, WRC Promoter i Me-
đunarodni automobilistički savez 
(FIA) ponudili su fiksni ugovor na 
barem još dvije godine u kojima bi 
Croatia Rally bio uključen u kalen-
dar Svjetskog prvenstva.

Na WRC Croatia Rallyju na-
stupilo je šest hrvatskih posada od 
kojih čak dvije iz AK Opatija Mo-
torsporta – posade Viliam Prodan 
i Zoran Raštegorac te Mateo Buto-
rac i Marko Stiperski. Naša posada 
Viliam Prodan-Zoran Raštegorac 
nažalost nisu imali sreće te su zbog 
tehničkog kvara na njihovoj Ford 
Fiesti već na drugom brzincu mo-
rali odustati od natjecanja. Rally 
posada, Mateo Butorac i Marko 
Stiperski iz AK Opatija Motor-
sport, uspješno su okončali svoj 
premijerni nastup na WRC Cro-
atia Rallyju kao prvo plasirani u 
konkurenciji hrvatskih posada – 
40. mjesto generalnog poretka što 
je nakon Juraja Šebalja najbolja 
ikad plasirana hrvatska posada na 
Svjetskom prvenstvu u rallyju.

- Bilo je zaista spek-
takularno, voženo je 20 
brzinskih ispita na 300 
kilometara lokalnih 
cesta gdje su svoje vje-
štine pokazali najbolji 
rally vozači današnji-
ce, a sportski spektakl 
i snimke iz Hrvatske 
obišle su 150 zemalja 
širom svijeta. Osim u 
natjecateljskom djelu, 
moram spomenuti i da 
je desetak naših članova 
sudjelovalo u organiza-
ciji ovog velikog sport-
skog događaja, na što 
smo izuzetno ponosni, 
kazao je predsjednik 
AK Opatija Motorsport 
Igor Puž.

– Rally je timski 
sport, a ja sam u ovoj 
priči sretan čovjek da 
sam okružen iskusnim 
ljudima, punim pozi-
tivne energije, dragim 
i toplim. Svaki od njih 
je jednako zaslužan za 
ovaj fantastični uspjeh. 
Svakako se moram za-
hvaliti Danielu Šaškinu 
i njegovoj ekipi koja je 
živjela svoj san i samim 
time i naš pretvorila u 
stvarnost. Doći na star-
tnu rampu među toliko 
ljudi je bilo zanimljivo, 
preživjeti petak još za-
nimljivije, doći na brzi-
nac Krašić i vidjeti masu 
ljudi kako svi navijaju 
za vas je već probudilo 
stvarno čudne emocije, 
ali pojaviti se u nedjelju 
u Kumrovcu, proći po-
red tolikog broja ljudi, 
osjetiti taj naboj, navija-
nje i na kraju proći kroz 
cilj, nešto je najljepše 
što sam doživio, kazao 
je Mateo Butorac te za-
hvalio zlatnom sponzo-
ru Autokući Gašparić, 
Val int – Valvoline Dis-
tributor, Primorsko-go-
ranskoj Županiji, Adria 
Oil i svim ostalim spon-
zorima.

Mateo Butorac i Marko Stiperski 
najbolji kod hrvatskih posada
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Predstavljen poduzetnički 
inkubator Hubbazia

Ispred Ville Antonio, lokacije budućeg poduzetničkog 
inkubatora HUBBAZIA - centra za inovacije u turiz-
mu, 11. svibnja održana je konferencija za novinare na 
kojoj je projekt predstavljen. Gradu Opatiji su za projekt 
odobrena bespovratna sredstva kroz  Europski fond 
za regionalni razvoj unutar Operativnog programa 
„Konkurentnost i kohezija 2014. - 2020.“, odnosno 
kroz natječaj Sustav start-up inkubatora na po-
dručju Urbane aglomeracije Rijeka. Ukupni prihvat-
ljivi izdaci projekta iznose 2.242.385,25 kuna. Gradu 
Opatiji su dodijeljena bespovratna sredstva u iznosu 
od 1.874.634,07 kn što predstavlja 83,6 % prihvat-
ljivih troškova. Grad je preostala sredstva u iznosu od 
367.751,00 kuna osigurao Proračunom. Voditelj projek-
ta je diplomirani ekonomist, Opatijac Tomislav Lesin-
ger koji ima dugogodišnje radno iskustvo u turizmu, u 
LRH i Milenij hotelima.
- Nikada nije bilo bitnije adekvatno odgovoriti na 
poduzetničke izazove nastale uslijed Covid-19 pan-
demije i pripadajuće ekonomske krize. Ne tvrdim da 
je naš poduzetnički inkubator spas za ekonomiju i 
turizam, ali on svakako predstavlja integralni i va-
žan dio onoga što Opatija i Hrvatska moraju raditi 
kako bi se na tržištu pozicionirali idejama i ponu-
dom prilagođenom novim vremenima. Naša je želja 
da se pojedinci i tvrtke afirmiraju kroz HUBBAZIU i 
ostanu djelovati u Opatiji i tako doprinesu razvoju 
našega kraja te stvaraju nova radna mjesta. Glavni 
cilj projekta je osnažiti razvoj poduzetništva koji će 
dodatno jačati kompetencije i vještine poduzetnika 
putem raznih edukacija i radionica, kazao je Lesin-
ger. Najavio je i da će prve radionice početi u srpnju ove 
godine te pozvao sve zainteresirane s dobrom idejom 
da mu se već mogu javiti. U Villi Antonio u tijeku su ra-
dovi na opremanju prostora od 142m2  koji je podijeljen 
u tri funkcionalne zone.  (K.T.)

Novi sustav nadzora prometa

Na području Grada Opatije postavlja se sustav za nad-
zor prometa koji nadzire brzinu kretanja vozila u pro-
metu kao i nedozvoljeni prolazak kroz crveno svjetlo 
semafora. Kamere se montiraju na dvije lokacije i to na 
križanju Nove ceste (D66) i Ulice dr. Matka Laginje te 
u Ičićima ispred područne škole tj. područnog vrtića 

u Liburnijskoj ulici  čime se nastoji povećati sigurno-
sni standard polaznika škole i vrtića, kao i pješaka na 
području Grada Opatije. Nabavku i postavljanje susta-
va nadzora prometa i brzine kretanja vozila financirao 
je Grad Opatija u iznosu od 365.000,00 kn od kojih 
330.000,00 kn u vidu donacije Ministarstvu unutarnjih 
poslova koje će, na temelju utvrđenih snimaka sustava 
nadzora, provoditi prekršajne postupke prema nesavje-
snim vozačima. (LJ.V.E.)

Uređenje i interpretacija 
škvera u Iki

Gradu Opatiji dodijeljena je potpora za dva međusobno 
povezana projekta u iznosu od ukupno 2.002.426 kuna. 
Projektima će biti uređeno središte Ike te obilježena 
važna obljetnica – 300. godina ikarskog brodogradilišta. 
Europska su sredstva odobrena u okviru FLAG natječaja 
2.2. očuvanje i valorizacija pomorske i ribarske baštine i 
očuvanje identiteta područja za FLAG Vela Vrata, u sklopu 
Operativnog programa za pomorstvo i ribarstvo RH. Za 
prvi projekt  „Uređenje i interpretacija povijesnog škvera 
u Iki“ odobrena je potpora u iznosu od 890.051 kuna, od 
čega je 85% europskih sredstava, odnosno 756.543 kune i 
15 % sredstava RH, u iznosu od 133.507 kuna. Dodijeljeno 
je 1.112.375 kuna za drugi projekt „Interpretacija 300 let 
škvera va Ike“. Doprinos Eu sredstava je 85 %, što iznosi 
945.518 kuna, a RH 15 %, u iznosu od 166.856 kuna.
Projekt uređenja i interpretacije povijesnog škvera u Iki 
usmjeren je očuvanju i prezentiranju bogate maritimne ba-
štine, brodogradnje, pomorstva i ribarstva na području Ike i 
okolice.
- Grad Opatija ima strateški cilj ravnomjerno razvijati 
područja svih svojih mjesnih odbora, zaleđe jednako kao 
i priobalni kraj. Veseli me što je ovim europskim projek-
tom vrijednim 2 milijuna kuna na red došla Ika, mjesto 
iznimne baštinske vrijednosti po pitanju brodogradnje i 
ribarstva. Građevinski će radovi početi na jesen, a obilje-
žavanje 300-te godišnjice škvera kroz regate i radionice 
već ovoga ljeta. Uređeno središte mjesta ujedno će posta-
ti turistički atraktivno, kazao je gradonačelnik Ivo Dujmić.
- Kroz prvi dio projekta će se rekonstruirati i obnoviti 
postojeće parkiralište i betonski plato te će biti naprav-
ljen mali trg, središnje mjesto okupljanja u Iki. U sklopu 
drugog dijela projekta bit će izdana prigodna monogra-
fija, organizirane regate tradicijskih plovila u akvatoriju 
Ike, radionice za djecu i mlade na temu popularizacije 
tradicijskih zanata te postavljen spomenik - kobilica 
broda posvećen ikarskom identitetu mjesta ribara i 

brodograditelja, rad akademskog kipara Gorana Štimca, 
pojasnio je zamjenik gradonačelnika Emil Priskić, dodavši 
kako su europske potpore odobrene u 100 postotnom iznosu 
te troškovi projekta neće opterećivati gradski proračun. 
- Želim naglasiti da su ideju za pokretanje projekta dali 
članovi Udruge Ikarski barkajoli, a uređenje središta na-
šeg mjesta i održavanje prigodnih manifestacija doče-
kujemo s veseljem. Na ovom će se prostoru u budućnosti 
moći održavati sve naše lokalne manifestacije, kazao 
je predsjednik MO Ika Igor Sablić. (LJ.V.E.)

Sjećanje na žrtve jame Ičići

Izaslanstvo UABA-e na čelu s predsjednikom Brunom 
Starčićem i počasnim predsjednikom Olegom Mandi-
ćem te zamjenik gradonačelnika Emil Priskić povodom 
76. godišnjice stradanja u jami Ičići, zapalili su svijeće i 
položili vijence u znak sjećanja na žrtve toga stravičnog 
zločina. Podsjetimo, 24. travnja 1945. njemačka koman-
da smještena u Ičićima naredila je smaknuće antifaši-
stičkih boraca, ali i nedužnih civila koji su mučki ubijeni 
i potom bačeni u krašku jamu. Stradalo je njih 37. Svega 
četiri dana kasnije, 28. travnja 1945. oslobođena je Opa-
tija. (LJ.V.E.)

Obilježen Dan  
oslobođenja Opatije

Povodom obilježavanja Dana oslobođenja Opatije iza-
slanstvo Grada Opatije predvođeno zamjenikom gradona-
čelnika Emilom Priskićem, predstavnici UABA-e Opatija, 
udruga proizašlih iz Domovinskog rata, policije, vatrogas-
ca, komunalnih društava, roditelja poginulih branitelja i 
drugi položili su vijence i zapalili svijeće kod spomenika 
poginulim hrvatskim braniteljima u Opatiji, kod centralnog 
križa na groblju Opatija, kod centralnog obilježja boraca 
Drugog svjetskog rata, kod spomenika poginulih hrvatskih 
branitelja u Voloskom i na zgradi Grada Opatije. Opatija je 
od okupatora u Drugom svjetskom ratu oslobođena na da-
našnji dan, 28. travnja 1945. godine. 
- Prisjećamo se danas velike žrtve naših ljudi tijekom 
Drugoga svjetskog rata, kao i žrtve hrvatskih brani-

ukratko
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telja u Domovinskom ratu. Svi su oni položili svoje 
živote boreći se za slobodu našeg zavičaja i naše do-
movine i stoga smo im beskrajno zahvalni , naglasio 
je zamjenik Priskić. (LJ.V.E.)

Uspješni GEK-ovci

Učenici Gimnazije Eugena Kumičića Opatija postigli su zavid-
ne uspjehe na županijskim razinama natjecanja i smotri iz 
različitih područja. Maturant općeg smjera Lovro Malinarić 
osvojio je treće mjesto na Županijskom natjecanju iz informa-
tike pod mentorstvom profesorice Sanje Perman Benković. 
Na Županijskom natjecanju iz njemačkog jezika učenica tre-
ćeg razreda jezičnog smjera Matea Miletić, čija je mentorica 
profesorica Branka Topolnik, zauzela je prvo mjesto, a pod 
mentorstvom profesorice Gordane Zurak drugi u županiji u 
poznavanju hrvatskog jezika bio je učenik drugog razreda 
općeg smjera David Načinović koji se plasirao na državnu 
razinu. Na Županijskom natjecanju učenika i mladih „Europa 
u školi 2021.“ učenici prvog razreda općeg smjera Eni Ramić 
i Ivan Facan pod mentorstvom profesorice Gordane Zurak 
te učenica trećeg razreda jezičnog smjera Korina Badurina 
pod mentorstvom profesorice Kristine Staničić plasirali su 
se na državnu razinu u kategoriji literarnog izraza. Ivan je na 
državnoj razini zauzeo 3., a Korina 10. mjesto. Na državnu ra-
zinu smotre LiDraNo u kategoriji novinarskog izraza plasirale 
su se, pod mentorstvom profesorice Kristine Staničić, uče-
nica trećeg razreda općeg smjera Maria Leana Đolonga kao 
urednica školskog lista „Eugenije“ te učenica trećeg razreda 
jezičnog smjera Rafalea Čargonja. (K.S.)

Festival znanosti u Opatiji

U Centru Gervais je 14. i 15. svibnja održan Festival zna-
nosti, tradicionalna manifestacija kojoj je cilj popularizi-
rati znanosti i povezati akademsku i lokalnu zajednicu. 
Uz pridržavanje epidemioloških mjera, organizatori iz 
Udruge “Kulturni front” pripremili su dva zanimljiva 
predavanja objedinjena zajedničkom temom festiva-
la – “Kultura znanosti”.Prvo je bilo predavanje Đurđice 

Čilić, docentice s Odsjeka za zapadnoslavenske jezike 
i književnosti na Filozofskom fakultet u Zagrebu. Kroz 
predavanje “Nobelovka na biciklu” govorila je o životu i 
postignućima Marije Skłodowske-Curie, fokusirajući se 
na poteškoće s kojima se nobelovka susretala kako bi 
napredovala u tradicionalno muškom znanstvenom svi-
jetu s početka 20. stoljeća. Drugo predavanje, pod naslo-
vom “Kultura prostora”, održao je poznati arhitekt Branko 
Silađin, koji je istaknuo kako je urbanizam odraz društva 
te kako ne treba čuditi da, u društvu okrenutom profitu, i 
sama arhitektura počinje služiti toj svrsi. Nakon oba izla-
ganja uslijedile su zanimljive diskusije. (K.T.)

Uspjesi učenika  
Ugostiteljske škole

Učenici Ugostiteljske škole sudjelovali su u svibnju ne 
Državnom natjecanju učenika strukovnih škola – Worl-
dSkills Croatia 2021., na 18. međunarodnom turističkom 
sajmu „Več znanja za več turizma“ te na 27. natjecanju za 
učenike i mladež „Europa u školi“ na nacionalnoj razini. 
Na Državnom natjecanju WorldSkills Croatia 2021. učenik 
Filip Galović osvojio je srebrnu medalju u disciplini ugo-
stiteljsko posluživanje, s mentoricom Aleksandrom Mi-
ljević, a učenica Iva Mari Lucić osvojila je šesto mjesto 
u disciplini Recepcijsko poslovanje, s mentoricom Maj-
dom Šimunić. Učenice 3.a razreda s mentoricom Maj-
dom Šimunić sudjelovale su 11. svibnja na 18. međuna-
rodnom turističkom sajmu “Več znanja za več turizma” i 
osvojile srebrno priznanje. Tema sajma je bila gastrono-
mija, a učenice su prezentirale pusne običaje i tradicijska 
jela našeg kraja. Učenica 4.a razreda Nicole Ivanković s 
mentoricom Dajanom Ljubičić osvojila je prvo mjesto na 
državnom natjecanju „Europa u školi“, koje organiziraju 
Europski dom i Europski pokret Hrvatska. (K.T.)

Virtualni Dan škole  
u opatijskoj gimnaziji
Gimnazija Eugena Kumičića Opatija proslavila je 22. trav-
nja svoj dan te ujedno obilježila i Dan planeta Zemlje i 
Dan hrvatske knjige. S obzirom da se nastava odvija 
online i obilježavanje Dana škole preselilo se u virtualno 
okruženje. Za učenike su organizirane radionice i zani-
mljivi kvizovi, a u iste su se mogli uključiti i sami profe-
sori i stručni suradnici. Učenici su imali prilike okušati se 
u pjesničkom izričaju na način da jednim stihom dopri-

nesu nastajanju pjesme naslova „Pjesan o GEK-u“ i na taj 
način ostave svoj trag o životu škole. Na panou u aplika-
ciji Padlet naziva „Ono što nismo smjeli vidjeti“ učenici 
i profesori imali su priliku zalijepiti fotografije nastale 
prije, nakon ili za vrijeme nastave, u školi, oko škole, na 
putu za školu, na izletu… U sklopu radionice „(G)ekološki 
osviješteni“ rješavao se test Ekološki otisak. Ljubitelji 
jezika okušali su se u natjecanju u zabavnom kvizu „Je-
zični ćušpajz“ koji je obuhvaćao i pitanja iz svakodnev-
nog života te opće kulture naroda engleskog, njemačkog 
i talijanskog govornog područja. Na radionici odgovorne 
pobune „Mapiranje naše male zajednice“ Gekovci su ima-
li prilike iskusiti kako je to biti dio složene slagalice koja 
stvara društvene promjene, a u „GIS radionici“ upoznali 
su bogatstvo prirode naše županije mapirajući zaštićena 
područja Primorsko-goranske županije. Predstavljen je i 
GEKO-EKO dezinficijens koji su osmislili učenici polaznici 
fakultativne nastave iz latinskog jezika pod mentorstvom 
predmetne profesorice. (K.S.)

Promocija knjige Srđana 
Kerima “Svijet bez granica”

U atriju Centra Gervais 12. svibnja održana je promocija knji-
ge „Svijet bez granica“ nastala na osnovu razgovora koje 
su protekle pandemijske godine vodili makedonski diplo-
mat Srđan Kerim i poznati hrvatski publicist i novinar Dan-
ko Plevnik. Nakon zagrebačke promocije, knjiga je pred-
stavljena i u Opatijic, gdje gospodin Kerim živi već sedam 
godina, a prisutni su bili i bivši predsjednik RH Stjepan Me-
sić, diplomat i sveučilišni profesor Damir Grubiša, urednik 
knjige Vuk Perišić i autori. Predstavljanje je moderirao Seid 
Serdarević, glavni urednik Frakture, koja je izdala knjigu.
– Knjiga opisuje ono što u svijetu jest i što bi trebalo biti. 
Srđan Kerim je prvi u povijesti, kao predsjednik zasje-
danja UN-ove skupštine, na dnevni red stavio pitanje 
klimatskih promjena. Taj njegov potez suština je diplo-
macije – strpljiv rad uz male korake. Pravi napredak ne 
dolazi revolucijom nego polaganom evolucijom, rekao je 
Vuk Perišić. 
– Kerim je još kao omladinac shvatio da se do jedinstva 
može doći samo sustavnom diplomatskom aktivnosti 
koja pretpostavlja dijalog i mirenje suprotstavljenih sta-
vova izvan premisa ideologije. Takav svoj rad nastavio je 
u Pokretu nesvrstanih, a kasnije i u Ujedinjenim nacija-
ma. Mirne duše može se konstatirati da je kao iskusni 
diplomat zapadnog Balkana ostvario osobni, ali i širi re-
gionalni povijesni značaj, istaknuo je koautor knjige Danko 
Plevnik. (LJ.V.E.)



Srebrna medalja  
učenicima HT škole

Učenici 4.a razreda Hotelijersko-turističke škole Iva-
na Radnić, Maris Miličković, Nensi Al-Wakil i Mauro 
Komel i njihjove mentorice profesorice Marina Ivančić 
Komadina i Ksandra Sinožić sudjelovali su na 18. Me-
đunarodnom festivalu „Več znanja za več turizma“ održa-
nom online 11. svibnja gdje su osvojili srebrnu medalju 
u konkurenciji 24 škole iz Slovenije, Hrvatske te Bosne i 
Hercegovine.
- Tema ovogodišnjeg festivala bila je „Moj kraj moj 
chef“. Za predstavljanje smo odabrali poznatu tor-
tu od skute i sira, specijalitet opatijskog restorana 
Bianco&nero. Naša bivša kolegica, vlasnica restora-
na profesorica Lili Marinčić i osoblje restorana rado 
su nam pomogli. Premda je recept tajna, ta činjenica 
nije bila preprekom za izradu zanimljivog videourat-
ka  i rada na istu temu, istaknula je prof. Sinožoć. Ekipa 
spomenutih vrijednih učenika ove je godine sudjelovala u 
nekoliko natjecanja. Ivana Radnić je sudjelovala u natje-
canju AEHT koje se održavalo online u Portugalu, a Ivana, 
Maris, Nensi i Mauro su kao tim sudjelovali u projektu 
„Zasadi stablo ne budi panj“. Ivana, Maris, Nensi i Mauro 
sudjelovali su u travnju i na natjecanju „Poslovni izazov – 
unaprijedi gospodarstvo lokalne zajednice“. (K.T.) 

Obilježen Dan vatrogasaca 

U povodu  Dana vatrogasaca - blagdana svetog Florija-
na  zamjenik gradonačelnika  Emil Priskić  posjetio je 
Javnu vatrogasnu postrojbu Opatija i vatrogasnoj smjeni 
na čelu sa zapovjednikom  Gordanom Filinićem  česti-
tao njihov blagdan poželjevši im mnogo sreće i uspjeha 
u radu. Opatijska javna vatrogasna postrojba nedavno 
je nabavila novo vatrogasno vozilo vrijedno 700 tisuća 
kuna. Ulaganje u kvalitetnu opremu uvijek je nužno za 
dobro obavljanje njihova zahtjevnog posla o važnosti 
kojeg svjedoči posljednja godina u kojoj su bili aktivno 
uključeni u rad Stožera civilne zaštite Grada Opatije kao i 
u sanaciju posljedica katastrofalnog potresa na Banovini.
- Uz pomoć sredstava JLS-a kupljeno je novo vatroga-

sno vozilo za gašenje požara otvorenog prostora i ostale 
potrebe. Pažljivo planiramo svoje prioritete u nabavci 
opreme i vjerujemo da će nam ovo vozilo narednih deset 
godina dobro služiti, rekao je zapovjednik Filinić. (LJ.V.E.)

Dominik Brnčić u Vijeću  
za djecu Hrvatske
Vijećnik XII. saziva Dječjeg 
gradskog vijeća Grada Opatije 
Dominik Brnčić, učenik VII. 
razreda O.Š. „Rikarda Katalinić 
Jeretov“ postao je član Vijeća 
za djecu Odlukom o osnivanju 
Vijeća za djecu Vlade Republike 
Hrvatske. Vijeće za djecu savje-
todavno je tijelo Vlade Republi-
ke Hrvatske prvi puta osnovano 2008. godine. U zadnja tri 
saziva Vijeća izabrano je troje djece iz Opatije, uključeno u 
rad Društva “Naša djeca” Opatija, Dječji forum i Dječje grad-
sko vijeće - Karlo Škorić, Petra Deranja i Dominik Brnčić, 
te su predstavljali glas djece Hrvatske. 
- Naš grad i naš DND Opatiju svojim aktivnim sudjelova-
njem u radu Savjetodavnog odbora za dječju participaci-
ju Ureda UNICEF-a Hrvatske te na međunarodnom planu 
u Dječjem vijeću Eurochild organizacije promoviraju Jan 
Galić i Petra Deranja. U godini u kojoj obilježavamo 20 
godina rada i postojanja našeg Dječjeg gradskog vijeća 
ovo je još jedna potvrda kvalitete našeg rada na po-
dručju zagovaranja i promicanja dječjih prava i aktivnog 
dječjeg sudjelovanja, istaknula je tajnica DND-a Opatija 
Sanja Škorić. (K.T.)

Opatijski album Toše Dabca

Izložba “Opatijski album Toše Dabca” svečano je otvorena 11. 
svibnja u Hrvatskom muzeju turizma.
Tošo Dabac je poznati hrvatski fotograf rođen u Novoj Rači 
kraj  Bjelovara 1907. godine.   Dabac je jedan od  začetnika 
Zagrebačke škole fotografije i nositelj socijalnog smjera u 
fotografiji. 
- Izložba donosi   opus fotografija snimljenih u našem 
kraju, panorame i turističke fotografije, ali i ljude i noš-
nje. Riječ je o dokumentarnim, ali i službenim fotografi-
jama koje su služile za turističku promidžbu. Fotografije 
su 2019. godine od Hrvatske turističke zajednice prešle 
u fundus opatijskog Hrvatskog muzeja turizma, rekla je 
ravnateljica Hrvatskog muzeja turizma Mirjana Kos Nalis
Na otvorenju izložbe sudjelovao je i zamjenik gradonačelnika 
Grada Opatije Emil Priskić.

Izložba se može pogledati svakoga dana do 5. rujna, osim 
ponedjeljkom, od 10 do 18 sati, uz pridržavanje važećih epi-
demioloških mjera. (LJ.V.E.)

Podjela sadnica  
iznajmljivačima

U okviru akcije „Tisuće sadnica za ljepšu Opatiju“ Turistič-
ka zajednica Opatije organizirala je 24. travnja u rasadniku 
Angiolina podjelu sadnica iznajmljivačima obiteljskog smje-
štaja s područja TZ Opatije. Svake godine u proljeće opatijska 
Turistička zajednica tradicionalno organizira podjelu sadnica 
cvijeća iznajmljivačima za ljepše uređenje okućnica u pri-
premi za turističku sezonu, a svaki je iznajmljivač dobio po 
pet sadnica. Iznajmljivači su se odazvali u velikom broju te 
pohvalili ovu akciju. (K.T.)

Pokrenuta kampanja  
„Staze su ljudi“

U sklopu projekta Via Adriatica, pokrenuta je kampanja čiji je 
cilj prikupljanje sredstava za izradu sveobuhvatne mobilne apli-
kacije. Kampanja je pokrenuta na prvoj hrvatskoj crowdfunding 
platformi – Croinvest, pod sloganom “Staze su ljudi! – Budi i ti 
dio aVAnture!”, a trajat će do  sredine lipnja. Via Adriatica je prva 
hrvatska dugometražna pješačko-biciklistička staza, koja pove-
zuje istarski rt Kamenjak s rtom Oštra na Prevlaci. Staza duga 
1100 kilometara prolazi kroz nacionalne parkove, strogi rezer-
vat prirode, značajne krajobraze i cijeli niz drugih zaštićenih po-
dručja i kulturnih dobara. Dotiče riječne tokove te sve priobalne 
planine i planinske masive. Izrada “all-in-one” mobilne aplika-
cije, logičan je korak u razvoju staze, koju će ove godine pohoditi 
rekordan broj hodača i biciklista. Putem aplikacije, u svakom 
će se trenutku moći pristupiti ključnim informacijama o stazi, 
što će olakšati snalaženje i kretanje. Aplikacija će također biti 
namijenjena domaćim i stranim izletnicima, planinarima i turi-
stima koji će putem nje dobiti informacije o kulturno-povijesnim 
te prirodnim znamenitostima u područjima kojima prolazi staza. 
Crowdfunding kampanja može se  podržati donacijom na linku:  
croinvest.eu/kampanja/via-adiatica-staze-su-ljudi. (K.T.)
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U 
zaleđu Opatije i cijele rivijere razbuđena vegeta-
cija ubrzano buja. Sve se zeleni. Promatrajući tu 
Bogom danu ljepotu u kojoj je kontrastno vidlji-
va šuma prošarana crnogoricom, na njenom ne-
prirodnom staništu gdje gordo ističe taj tamno-
zeleni prostor poput enklave na zemljopisnoj 

karti. Zaštitnik prirode Pan, jedan od ponosnih bogova 
antike koji je vladao šumama i pašnjacima kojeg danas 
šumari dično nazivaju “najstariji šumar” možda sve to u 
prikrajku moćno nadgleda i danas, samo mu ne vjeru-
jemo. Ali tko više vjeruje bogovima, a još manje istini? 
Analogno tomu, nova vremena tjerana pod snažnim pri-
tiskom interesa na pragu onih perifernih vidljivih kuća 
već su ocrtala neke površine goleti koje se naziru poput 
“psoriaze geografike” podsjećajući nas na zastrašujuće 
ugrožavajuće sječe u dubini prašuma Brazila. Sve je to 
rezultat gospodara igre gdje je istinski gospodar samo 
novac.

Opatijski arhitektonski kontrast pitomih primorskih 
kućica koje nevidljivo opasuju, sa svojim nužnim skro-
mnim vrtovima, velebne vile, pansione i hotele u okru-
ženju raskošnih perivoja endemičnih raslinja, sve to, kao 
zaokruženo zašiljenom olovkom, sa sjevera brani vijuga-
va linija šetnice Carmen Sylve opasane šumom grabro-
vine, cera i jasena, skrećući ka obali kroz gustiš lovora 
na obalnu šetnicu sporadično nadsvođenom granama 
debelog hrasta medunca. Obilate krošnje štite šetače ra-
skošnog obalnog puta čineći im tako hlad i ugodu. od na-
srnulih zraka jarkog sunca. Taj stogodišnji idilični sklad 
remete odnikud buknuta i metastazirana, nekontrolira-
na, razbacana, ravnih krovova betonska zdanja. Opatija 
je na čekanju, traži spas. Slijedi mukotrpno zračenje i ke-
moterapija. Možda taj zloćudnik stane? Trebat će živjeti 
s njim, no ožiljci ostaju. Nema tog melema kojim bi se 
oni prikrili. 

 Piše DRAGAN KINKELA 

Posijeci drvo, 
budi panj

opatijski vremeplov

Možda je ovom drvo trebalo samo odstraniti suhe grane jer već uz panj niče novi izdanak

Evo usput jednog skorog sliko-
vitog događaja, bolje reći, najave 
da će šetalište Carmen Sylve ubrzo 
postati naselje. 

Pita jedna gospođa naišlog muškar-
ca koga je srela: - Molim vas lijepo kako 
mogu doći do šetališta Carmen Sylve?

Čovjek govori - Pa vi se upravo na-
lazite na tom šetalištu! 

Čudi se ona i govori: - A ja sam, u 
strahu da se ne izgubim, pomislila da se 
nalazim u nekom nesređenom naselju.

Osluškujem i čujem govor 
“Kamo se rivaš trubilo, ča ne vidiš da ti 
ni tu mesto”. Tako, otprilike, izme-
đu sebe razgovoraju ove Seidlove 
jedinstvene vile, ljepotice kojima 
je “saki vlasić na svojen meste”. U nji-
ma zimi, kad u kaminima oganj ne 
lože, od ljepote je uvijek toplo. No 
sada više neće biti tako jer ih uče-
stao napada građevinska gerila“aš 
te nove kuće crno bele kot ledenice, 
samo staklo i beton, bi reć mauzolej 
do mauzoleja, jedna graja od druge” 
kao da prethode ciklusu “solarnog 
minimuma” iliti globalnog zamra-
čenja. 

Na samom početku dvadese-
tog stoljeća za vremena Austrou-
garske vladavine planski se inten-
zivno pošumljavalo crnogoricom 
među kojom dominira crni bor 
koji opstaje na siromašnom kame-
nitom tlu stvarajući humus i usput 
stanište gljiva rujnica te moguć-
nost širenja autohtonih šuma ni-
skog raslinja. To je primjetno na 
nekim dijelovima zaleđa Opatije 
(Bejač, Rudnjak, nad Plahuti....) 
Lovrana, Medveje, Kraja, M. Dra-
ge, Sv. Jelene pa sve tamo prema 
Sisolu. Ta vrijedna ciljana akcija 
nastavljena je i nakon Prvog svjet-
skog rata za vladavine Italije, što 
je danas uvelike vidljiva. Oni koji 
su se uključivali u taj projekt, a 
obuhvaćao je uglavnom domicil-
no stanovništvo, bivali su novčano 
nagrađeni. Prema pričanju Gudac 
Jerka koji je kao djelatnik, stručni 
nadglednik Šumarije, sedamdese-
tih godina obilazio te šume u nad-
ležnosti i pod kontrolom opatijske 
Šumarije, obično poradi obilježa-
vanja drva za sječu, u razgovoru 
s jednom starijom gospođom iz 
okolice Mošćenica saznao je neke 
detalje o tom projektu i načinu 

pošumljavanja iz spomenutog vre-
mena. Mještani koji su bili uklju-
čeni u taj program dobili bi ruksak 
s pedeset sadnica, motiku i kantu 
za namakanje sadnica. Nakon što 
su sadnice bile zasađene i vidno 
obilježene s zaštitnim vertikalnim 
štapom, narednih sedam dana tre-
balo ih je nadgledati i zalijevati. 
Nakon tih sedam dana, u obilasku 
s zaduženom odgovornom oso-
bom, provjerila bi se uspješnost 
zasađivanja i odmah potom bi 
uslijedila isplata. Dotična gospo-
đa je ponosno rekla da je bila u to 
vrijeme, a spominje 1908. godinu, 
za taj uspješan rad dobro novčano 
nagrađena jer si je konačno kupila 
toliko željene, za ono vrijeme, mo-
derne nove sandale, a nešto sitno-
ga da je još i ostalo. 

Harmonični položaj brda, po-
toka, ulica, kuća, sve nastalo u ne-
skladu naplavljenim građevinama, 
šumarci, voćnjaci i skromne livade 
polako nestaju, i neće ih biti. Moja 
Opatija, grad stvoren da ga se voli, 
čeka potez odabranih koji nedosta-
ju. Strpljivo čekamo, jer stvari se 
događaju iza kulisa. Stvari koje ne 
vidimo i nemoćni smo bilo što ura-
diti. Sve te idilične priče o starim 
vremenima rastuže čovjeka i tjeraju 
nas na buđenje. Treba nešto podu-
zeti. Još kao djeca, između pohlepe 
i estetike, stalno smo potvrđivali 
svoje postojanje i svoju pripadnost, 
branili je kroz dječje kvartovske ra-
tove vođene goloruko fijondama i 
pukalnicama, mačevima drvenim, 
štitovima limenim, 

Da ne bude previše patetike, 
stalno pošumljavanje postoji i da-
nas i to napose na prostorima zgari-
šta. Međutim, brine odnos zelenih 
površina, okućnica u samom urba-
nom okruženju koji gubi ravnotežu 
sklada. Nedostaje izgrađenost svi-
jesti vizije i misije Iginia Scarpe.

Ovaj naslov je ipak samo me-
tafora za razbijače matematičke 
ravnoteže, barbare i vandale novog 
doba, a naš panj samo u prenese-
nom značenju simbolizira bezosje-
ćajnu osobu.

Nekad je bilo sega, nekad je 
bilo se zeleno, nekad se boje živelo, 
nekad smo bili mladi, eee kako je 
nekad bilo?



Inspiraciju za današnji  ručak 
dobila sam na opatijskom 
Mrkatu gdje sam pronaš-

la cimice. Cimice su mladi iz-
danci broskve, kupusa, raštike..
vrlo zdrave i ukusne. Povrće 
iz porodice kupusnjača sadrži 
najveću koncentraciju fitonu-
trijenata, antioksidansa i lutein, 
koji nam štite organizam i daju 
fantastične zdravstvene blago-
dati. U ovo jelo dodala sam  još 
dvije supernamirnice, batat i 
crvenu leću i napravila cjeloviti 
obrok. Pozitivan utjecaj batata 
na zdravlje je da održava zdra-

vu razinu šećera u krvi i bori se 
protiv upala, bogat je beta -ka-
rotenom. Crvena leća je mahu-
narka bogata vlaknima i zato je 
odličan izbor za zdravlje srca. 
Ovaj zdravi i ukusan pijat skuha-
la sam u pol sata. Posebno sam 
skuhala leću, 20 minuta, batat 
sam kuhala na pari 10 minuta. 
Cimice sam blanširala na masli-
novom ulju 3 minute. U padeli 
sam prodinstala mladi luk i češ-
njak na malo maslinovog ulja, 
dodala leću, batat, podlila s po-
vrtnim temeljcem, na kraju sta-
vila cimice i   od začina himalaj-
sku sol i chilli da neutraliziram 
slatkoću batata (može i papar). 

 Piše SILVIA SUBAŠIĆ LJUBOVIĆ 

Zdravlje u pijatu

matični  Pripremila KRISTINA STANIČIĆ 

Proteklih sada već i više od godinu dana 
bili su, u najmanju ruku, izazovni na 
svim područjima. Puno nam je toga 

uskraćeno, ograničeno, čak i zabranjeno. Svje-
dočili smo otkazivanjima svečanosti i slavlja, 
u prvom redu vjenčanja, ali mjere koje su se 
donosile, pooštravale, popuštale pa opet pooš-
travale, i tako u krug ipak nisu u potpunosti 
obeshrabrile mladence. 

Mateja Rotim i Marino Zahej izrekli su sud-
bonosno „Da!“ 6. travnja  u opatijskoj gradskoj 
vijećnici. Na ceremoniji su uz mladence i ma-
tičarku bili kumovi i još petero najbližih uzva-
nika, što je u skladu s epidemiološkim mjera-

Rekli „da“ pod maskama

iz silvijine kuhinje

Mateja i Marino

Slavko Knežević

in memoriam

(1936. - 2021.)

P oznati opatij-
ski ugostiteljski 
djelatnik Slav-

ko Knežević, rodio se  
1936. godine u mjestu 
Vinjerac pored Zadra, 
a u mjesecu travnju 
2021. Sahranjen je na 
mjesnom groblju u Mu-
nama. U gradu Opatiji 
koju je najviše volio i 
gdje je proveo većinu 
životnog i radnog vije-
ka, jednom dirljivom 
ljubavlju kakva se malo 
kada nađe kod ljudi 
u malim gradovima i 
mjestima gdje se osobe 

i ljudi potvrđuju i stva-
raju imidž o sebi. Slavko 
je pokazao da se i u pre-
poznatljivoj turističkoj 
destinaciji Opatiji može 
dokazati i biti veliki čo-
vjek. To je on bio za sve 
nas koji smo ga pozna-
vali i na nama je da se 
njegovo ime i doprinos 
koji je tijekom svoga ži-
vota i djelovanja davao 
ovom gradu pravilno 
odredi. Dugogodišnjim 
radom u LRH, hotelu 
Belveder na poziciji šefa 
sale, svoja stečena zna-
nja i vještine  prenosio 
je na svoje najbliže su-
radnike, kolege i mnoge 
mlađe generacije.

Mi njegove kolege 
i prijatelji koji smo či-
nili dio tima iz Opatije, 
Lovrana, Mošćeničke  
Drage, prisjećamo se i 
vremena odlaska rada 
na Brijune, ovim za-
dnjim obraćanjem i po-
zdravom opraštamo se 
od dragog nam kolege 
i prijatelja, napisali su 
Guido Piglić i Duško 
Načinović.

U pećnici sam napravila čips od batata i domaće 
pancete sa začinskim biljem i kapulom koje sam do-
dala na vrh jela za aromu. Jelo možete napraviti i sa 
suhim mesom ili piletinom, junetinom po želji. Sve 
mahunarke možete kuhati sa kombu algom (na-
baviti u dućanima zdrave hrane) protiv nadutosti. 
Dobar tek!

ma na snazi. Također, 
tijekom obreda svi su 
nosili zaštitne maske, 
a vodilo se računa i o 
držanju preporučene 
distance. Novopečene 
mladence nemalo je 
iznenadilo neuobičaje-
no i vrlo hladno vrije-
me za proljeće u našem 
kraju praćeno pahulja-
ma snijega, zbog čega 
su morali pomno birati 
lokacije za fotografi-
ranje, ali ništa im nije 
moglo pokvariti jedan 
od najljepših dana u 
njihovim životima. 
Nakon obreda vjenča-
nja slavlje se nastavi-
lo u krugu obitelji uz 
kapljicu dobrog vina i 
catering lovranskog re-
storana Ganeum. 

Korona nas nije 
spriječila da svoju lju-
bav okrunimo brakom 
i to podijelimo s našim 
najdražima, za kraj su 
nam rekli Mateja i Ma-
rino.
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S energijom 
na čisto

 Piše DAVID KURTI 

techno kantunić

G
rijemo se, hladimo se, vozimo 
se, kuhamo i peremo, tušira-
mo se toplom vodom, koristi-
mo računala i razne strojeve 
na struju, punimo baterije na 
svakakvim uređajima,… Sve 

su to radnje kojima trošimo energiju, 
bilo u obliku struje ili plina. Većini 
je pojam energije istovjetan pojmu 
struje, a nje se sjetimo početkom 
mjeseca kad dođe račun. 

Ne znam da li ste obratili pažnju, 
ali jednom godišnje uz račun dođe i 
objašnjenje kako nastaje struja koju 
trošite. Elektrane na ugljen i plin 
spadaju u klasične izvore koji bitno 
onečišćuju okoliš, a nuklearka Krško 
je izvor kontroverzi iz više razloga. 
Naša zemlja je zahvaljujući velikom 
kapitalu u vodenim tokovima već 
odavno prigrlila hidroelektrane kao 
izvor energije, o čemu svjedoče broj-
ne instalirane centrale od Istre do 
Dubrovnika. No, arsenal obnovljivih 
izvora energije je daleko bogatiji, a 
njegova upotreba polako ali sigurno 
dobiva na važnosti.

Vjetar je najčišći izvor potpuno 
čiste električne energije. Čovječan-
stvo je već od davnina naučilo ko-
ristiti njegovu snagu, a s vremenom 
se razvilo niz rješenja. Najkorišteniji 
oblik su vjetrenjače, koje se u najno-
vijem izdanju zovu vjetroelektrane. 
Princip je isti, propele uzrokuju rota-
ciju sklopa oko osi i prenose gibanje 
na turbinu koja stvara struju. Jedno-
stavno i učinkovito. Tehnologija se 
i dalje razvija, jer se dizajniraju efi-
kasnije propele koje bolje „hvataju“ 
vjetar, a i novi materijali omoguća-
vaju veće dimenzije. Ta postrojenja 
se postavljaju tamo gdje ima puno 
vjetra, ali još važnije tamo gdje ima 
stalnog vjetra. Oni oštrijeg oka (i 
oni s dalekozorom) iz Opatije mogu 
vidjeti nasade vjetroelektrana iznad 
Senja, dok su najefikasnije one po-
stavljene na otvorenom moru. 

Sunce kao izvor energije najstariji 
je energent, a njegova upotreba vrlo 
raznolika. Od bojlera popituranih u 
crno došli smo do visokoučinkovitih 
solarnih panela. Od 2004. do 2019. 
je količina energije proizvedena so-
larom porasla za 268 puta, no ipak 
iznosi malo ispod 3 posto svjetske 

struju, pokretana prola-
skom vode. Princip je isti 
kao i kod mlinova. Najvid-
ljiviji dio hidroelektrane je 
brana s pripadajućim aku-
mulacijskim jezerom u ko-
jem se nakuplja voda, koja 
se kroz cijevi spušta na tur-
binu. Da bi se što više isko-
ristila energija vode, često 
se kaskadno postavlja više 
turbina i čak više akumu-
lacija (za primjer možemo 
uzeti jezera kod Fužina). 
Time se dobiva još jedna 
zgodna mogućnost: jezera 
funkcioniraju kao baterija! 
Ako je potražnja za stru-
jom mala, dio proizvedene 
energije se može iskoristiti 
tako da se pumpama voda 
vraća natrag u najgornju 
akumulaciju i tako čuva za 
dane kad je vode manje ili 
potražnja veća.

Uz ove, postoji još ob-
novljivih izvora energije, a 
njihova upotreba je tek u 
razvoju, no vrlo su obeća-
vajući. Geotermička ener-
gija ili energija iz zemljine 
kore nije ništa drugo do 
toplina koja nastaje zbog 
procesa u središtu Zemlje. 
Toplina koja je zarobljena 
ispod naših nogu koristi 
se za grijanje zgrada, a mo-
guće ih je i hladiti. Na tom 

principu rade toplinske 
pumpe, često korištene na 
Islandu. Bioenergija, od-
nosno energija iz biomase, 
koja se najčešće spaljuje 
radi proizvodnje topline za 
ogrjev ili pokretanje parnih 
turbina, dok se biogorivo 
koristi u vozilima i opremi 
koja ju podržava. I posljed-
nja (za sada) je energija 
valova i plima. Zadnjih ne-
koliko godina se vrši puno 
istraživanja u tom smjeru i 
prvi rezultati su poprilično 
obećavajući. Elektrane koje 
pogoni protok morskih 
struja i izmjena plime i ose-
ke na oceanima (zahtijeva 
razlike od preko 1 metar) 
imaju ogromni potencijal 
jer se velik broj višemi-
lijunskih gradova nalazi 
upravo na obalama oceana.

  Kao i kod svega osta-
loga, nije ni kod čiste ener-
gije sve čisto. Proizvodnja 
solarnih panela zagađuje 
okolinu. Vjetroelektrane 
su opasne za ptice koje 
onuda lete, a za izgraditi 
branu potrebno je zagra-
diti čitave doline i iseliti 
svo stanovništvo. Za pri-
mjer, Kina je iselila oko 
1.3 milijuna ljudi prilikom 
gradnje hidroelektrane Tri 
klanca. Biomasa zagađuje, 
a njen uzgoj oduzima te-
ren uzgoju hrane. S druge 
strane, ekološki su to dale-
ko prihvatljivije opcije od 
elektrana na ugljen i zemni 
plin. O nuklearnom otpadu 
da i ne pričamo… 

proizvodnje. U budućnosti 
se očekuje porast učinkovi-
tosti solarnih panela (više 
dobivene struje po kvadratu 
panela), a financijski poti-
caji za korištenje dovest će 
do sve veće popularnosti – 
pogotovo kod malih kućnih 
instalacija.

Voda je već prije spome-
nuti izvor energije, a hidroe-
lektrane su česta pojava kod 
nas i u svijetu, gdje god ima 
uvjeta za njihovu izgradnju. 
Kao i kod vjetroelektrana, 
i tu je turbina koja stvara 
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informator
Amerikanski vrtovi otvoreni su za po-

sjetitelje od utorka do nedjelje od 8 do 20 
sati, ponedjeljkom zatvoreno, a ulaz je be-
splatan. 

Novo radno vrijeme 
Amerikanskih vrtova

Zeleni life-hack je nagradni natječaj koji 
organizira udruga Žmergo - Žmergov lokal-
ni info-centar za mlade namijenjen mladima 
od 15 do 30 godina starosti koji žive, rade 
i školuju se u Opatiji, a s ciljem promocije 
vještina i trikova koji olakšavaju naš svakod-
nevni život. Natječaj je osmišljen s ciljem 
obilježavanja Europskog tjedna mladih koji 
se održava od 24. do 30. svibnja pod motom 
“Naša budućnost je u našim rukama”. Na na-
gradnom natječaju može se osvojiti e-romo-
bil. Prijavnica i više informacija dostupni su 
na www.zmergo.hr

Zeleni life-hack - nagradni 
natječaj za mlade

Masovno cijepljenja 
građana protiv COVID-a 
19 započelo je 22. svibnja 
u Sportskoj dvorani Ma-
rino Cvetković. Riječ je 
o prvom organiziranom 
punktu u PGŽ, nakon ri-
ječkog, na kojem će se pro-
voditi masovno cijepljenje 
građana s područja cijele 
Liburnije. U prvoj fazi na-
glasak će biti na starijima 
od 65 godina i kroničnim 
bolesnicima, a potom 

na red dolaze prioritet-
ne skupine s naglaskom 
na djelatnike u turizmu 
i privatne iznajmljivače. 
Građani se prijavljuju 
preko svojih obiteljskih 
liječnika te se mogu na-
ručiti i preko platforme 
središnjeg sustava za na-
ručivanje. Osim građana, 
cijepit će se moći i zapo-
sleni u tvrtkama koje dje-
luju na ovom području. 
Sve tvrtke zainteresirane 

za cijepljenje zaposle-
nih prijavljuju se putem 
e-mail adrese NZZJZ-a 
epidemiologija.opatija@
zzjzpgz.hr 

Svi građani prilikom 
dolaska na cijepljenje oba-
vezno trebaju sa sobom 
imati zdravstvenu iskazni-
cu. Nitko ne može doći 
na cijepljenje bez poziva. 
Cijepljenje će se održava-
ti subotama te po potrebi 
još jedan dan u tjednu.

Masovno cijepljenje građana  
u Sportskoj dvorani M. Cvetković 

U Opatiji će se u nedjelju, 30. svibnja u drugom krugu lokalnih izbora gla-
sati o gradonačelniku, a u Primorsko-goranskoj županiji prvi će se put nakon 20 
godina održati drugi krug za izbor župana. 

Izbori - drugi krug

Svibanj
do 5. 9. – Izložba: Opatijski album Toše Dabca, Vila Angiolina
28. 5. – Vološćanske Jazz večeri: Vedran Ružić
28. 5. – Koncert: Tomislav Mužek & Trio, Centar Gervais
30. 5. – Predstava, Cabaret Splićanke, Centar Gervais
Aktivne šetnje se održavaju u sklopu projekta „Opatija – oaza zdravlja i well-
nessa“ svake subote do 31. 05. s početkom u 10:00 h ispred Ville Angioline

lipanj
2. 06. – 10. 10. – Izložba: Picasso & Miró – Prijateljstvo sloboda, UP Juraj Šporer
5. 6. – u 21:30 h, Otvorenje Ljeta na Ljetnoj: Maksim Mrvica
12. 6. i 28. 8. – Voloskana, Festival glazbe, umjetnosti i gastronomije, Volosko
12. 6. – 21:30 h, Opera-bajka: Ivica i Marica, Ljetna pozornica
21. 6. – 21:30 h, Rock the Opera, Ljetna pozornica
25. 6. – 21:30 h, Koncert: Daleka obala, Ljetna pozornica
1. 7. – Izložba: Suvremeni turistički plakat u Hrvatskoj, Hrvatski muzej turizma, 
Vila Angiolina

Grad Opatija obavještava sve 
investitore, odnosno izvođače 
radova, da nastupa zabrana izvo-
đenja građevinskih radova, koji 
se odnose na  zemljane radove i 
izgradnju konstrukcije svih vrsta 
građevina, i to: od 1. lipnja do 15. 
rujna za područje naselja Opati-
ja, Ičići, Ika, Pobri i Oprić, od 15. 
lipnja do 15. rujna 2021. za pod-
ručje naselja Dobreć i Poljane te 
u dane blagdana te nedjeljama za 
područje naselja Mala Učka, Vela 
Učka i Veprinac. Samo iznimno i 
temeljem izričitog  pisanog odo-
brenja gradonačelnika  radovi se 
mogu odobriti. 

Privremena 
zabrana 
izvođenja  
radova  
na području  
Grada Opatije

HDLU Rijeka organizira samo-
stalnu izložbu „Pukotine svijesti“ 
opatijske umjetnice Darije Stipanić 
u Galeriji Klović u Rijeci, Verdijeva 
19, od 13. do 27. svibnja. Stipanić 
izlaže i u Relativnoj galeriji, Pome-
rio 18 u Rijeci na skupnoj izložbi pod 
nazivom  Gospođa kipar/Madame 
sculpteur, koja prezentira kiparska 
djela načinjena ženskom rukom. 

Svečana promocija knjige „Moć 
vašeg tijela“ autorice Vladice Đorđe-
vić održat će se 10. lipnja u 19 sati 
u Hotelu Milenij, na kojoj će svi pri-
sutni moći poslušati izlaganje same 
autorice koja će ispričati kako je na-
stala ova inspirativna, a ujedno i vrlo 
praktična knjiga, kao i kupiti knjigu uz 
posvetu autorice. Više informacija na 
www.vladicadjordjevic.com

Izložbe Darije Stipanić  
u Rijeci

Promocija knjige Vladice 
Đorđević „Moć vašeg tijela“



Novi opatijski 
libar

D
rage moje Opatijke i Opatijci, nemojmo smi-
run gjedat nazada i povedat štorije od kune-
lići i stareh lumbrel ili kako bi užala reć moja 
nona Zorica – od Marije Terezije, nego pro-
menimo način na ki gjedamo stvari pa će nan 
semi skupa bit puno lagije za razumet ki smo, 
ča smo i kamo gremo. Zato ću van ja tuka 
špjegat prelog za jedan libar va ken će bit se 

ćaro i jušto objašnjeno, ne samo nami nego i onemi ki 
će prit pokle nas. Radni naslov tega libra, po mojen, bi 
moral bit: 

NOVI OPATIJSKI RJEČNIK STAREH BESED 
KE SU Z LETAMI DOBILE NOVO ZNAČENJE

Nećemo poć po abecede nego od početka, od nas 
sameh pa je prva beseda:

OPATIJA – nekada poznato lječilište pod Uškun ko 
je postalo poznato gradilište pa predlažen da se ubuduće 
i službeno ime našega grada piše GRADilište OPATIJA. 

OPATIJKE I OPATIJCI – skupina judi ka još ni 
prodala svoje miće kućice z verši od Dragota Gervaisa 
“Pod Učkun kućice bele” raznemi investitori kako bi ih 
zrušili i na njihoven meste storili lepše, nove i prevelike. 
Glavno obilježje oviste skupine judi je da pače (hrvacki 
- smetaju) u razvoju odličnih projekata. 

INVESTITORI – judi ki hitaju letki va kašetoni za 
poštu domaćen juden s kemi ih pozivaju da njin proda-
ju svoje grde miće kućice z nepotrebnemi okućnicami 
kako bi Opatija bila još lepša. Ili kako se va žargone reče 
– da bi se “skockala”. Postupak  je da se mića kućica zruši 
a na njenen meste se zdubi vela škuja na ku se nabanda 
jena ča veća kocka z puno žgabucini od po 3,4,5 tisuć 
euri po kvadrate. 

OKUĆNICA – prazan, nepotreban prostor va ken 
su stari i primitivni stanovnici Opatije imeli običaj sadit 
rožice, sedet i niš ne delat, pit kafe ili peć ćevapčići na 
otprten. Sukladno dolasku brzog interneta i modernega 
načina življenja sakemu normalnemu je ćaro da je tako 
neš – niš koristi, bez veze i od više! 

PARKING – kako oni ki delaju plani za boju Opati-
ju ne oteju “teć pred rudo” još nisu tu donesli konkret-
ne odluki i zeli su si vremena da o ten još dobro promi-
sle. Zač? Zato aš je auto relativno novi tehnološki izum 

i to da gre po ceste i da ga negdere moraš pustit se 
more jako brzo promenit! Jer niki ne more 

garantirat da auti skoro neće moć letet 

pa će se onputa moć parkirat i na kroveh. Zato šegavi in-
vestitori već delaju kuće z ravnemi krovi aš ki će parkirat 
na ovisti stari, grdi, narančasti krovi od žlebac. 

GARAŽA – bespotrebna građevina aš auti će kad-
tad moć letet pa ki je arival od svoje garaže storit po-
slovni prostor ili apartman je sretan, a ki ni neka sede 
i plače 

APARTMAN – mesto va ken je nekada živel opatij-
ski pračovek dok ga ni prodal i se j’ preselil na Viškovo, 
h Matujan ili na neko drugo brdo. Od oneh ki su ostali 
ki nima baren dva apartmana ni normalan

STUDIO APARTMAN – hrvacki: nadomjestak za 
apartman ili apartman kega afituje siromašan i brižan 
Opatijac ki se ni arival snać i storit pravi apartman (vidi 
žgabucin) 

ŠAJETA – trubilo ki još veruje va Opatijke i Opatijci 
kot i va Opatiju samu, nekad poznati pjevač 

ČA – znači ŠTO na već gotovo izumrlen zajike opa-
tijske manjine na području GRADilišta Opatija kade 
se uglavnom govori ruski, njemački i tu i tamo engleski 
zajik 

DISKO – nekadajni objekti va sklope hotela ili sami 
za se, kade su se tancali primitivni tanci, pile pijače i 
žbalilo va ženske. Ostal je samo jedan SPOMEN-DIS-
KO za dugo sjećanje va KTC Gervaise ki je po projekte 
trebal bit GARAŽA ka nan, kot ča smo navadili, ne rabi, 
al ni taj DISKO ne dela, ma nima ni za kega

KOLAVIĆI – naselje ko će se skoro spojit z centrun 
grada z puno lepeh, visokeh, preveleh betonskeh kocki

LEPRINAC – mićo mesto ko se više neće videt z 
mora pofin neboderi pul Kolavić

ŠPARUGA – diva biljka ka se nekada davno mo-
gla pobirat med Kolavići i Leprincun dok je tu još bila 
šuma, gnjusnega okusa a domoroci su misleli da je zdra-
va aš njin je kad su je jili jako smrdel cur (ili pišaka)   

BARKE – primitvni čamci opatijskega pračoveka ki 
su bili va more kade će skoro prit luksuzne jahti va mo-
dernoj marine 

MAŠKARE – neka stara užanca za ku se jušto ne zna 
kakova je ni ča je bila, ali etnolozi študiraju i proučavaju 
njeno značenje 

ŠAHTE – kulturno-turističko-tehnološka atrakcija! 
Podsjetnik na  Opatiju kakova je nekada bila, spo-
menik nulte kategorije na Novoj ceste. 

Nastavit će se… Do Ž – Žičara… 

 Piše DRAŽEN TURINA 

stranica od šajeti



Tjedan
Tjedan Crvenog kri-

ža obilježen je od 
8. do 15. svibnja 
u cijeloj zemlji, a 
Gradsko društvo 

Crvenog križa Opatija tim je povo-
dom organiziralo niz aktivnosti na 
području Liburnije. Akcije tradici-
onalnog obilježavanja odvijale su 
se u skromnijem izdanju, prilago-
đene mjerama prevencije zaštite od 
koronavirusa. Organizirani su Info 
punktovi u Opatiji i Matuljima, na 
kojima se prikupljala humanitarna 
pomoć za potresom pogođena po-
dručja Banovine, na kojima se pri-
družila i pobjednička ekipa učenika 
prošlogodišnjeg gradskog Natjeca-
nja mladih HCK-a iz Hoteli-
jersko-turističke škole koji su 
prezentirali pokaznu vježbu 
prve pomoći. 

- Uz Info punktove odr-
žana je i javnozdravstvena 
akcija „Korakom do zdrav-
lja“ nordijskog hodanja i 
pješačenja povijesnim šet-
nicama grada u suradnji s 
KŠR „Gorovo“ te smo posje-
tili Dječji dom „I. B. Mažu-
ranić“ u Lovranu i uručili 
im donaciju Hrvatskog Cr-

venog križa i tvrtke DM. Cijeli tjedan u prosto-
rijama Crvenog križa Opatija prikupljali smo 
humanitarnu pomoć koju ćemo proslijediti za 
Banovinu. U Tjednu Crvenog križa podijeli-
li smo „Zahvalnice Hrvatskog Crvenog križa 
volonterima koji su sudjelovali u akcijama 
GDCK Opatija za pomoć stanovništvu pogo-
đenom potresom za iskazanu humanost i so-
lidarnost, istaknula je v.d. ravnateljice GDCK 
Opatija Đana Pahor.

Zahvalnice je primilo 59 volontera: Marin 
Kudrić, Lovro Kostelić, Kristian Tončić, Goran 
Trifunović, Tedi Vincek, Ian Hepp, Duje Dude, 
Frane Rački, Subahudin Kujaj, Daniel Šepić, 
Maja Malnar, Tea Malnar, Leonarda Halapir, 
Kristian Brko, Goran Marijanović, Sandi Basić, 
Kristina Tubić, Loredana Bradaschia, Jelica Lu-
kenda Matulja, Mario Sušanj, Roberto Žigulić, 
Gordana Novak, Lazar Radmanović, Jadranko 
Topčagić, Ivica Rogić, Željko Ćiković, Azra Vu-
ković, Luka Kalat, Zoran Kalat, Irena Mišćenić, 

Tatiana Greta Mišćenić Dabić, 
Frane Babić, Maja Gužvić, Marin 
Golemac, Nera Alajbeg, Berislav 
Kozulić, Goran Ravnić, Vera Je-
lušić, Jasna Maslić, Sabina Frlan, 
Luciana Dragojlović Matulja, 
Goran Perožić, Vesna Matetić, 
Laura Surina, Bojana Kancija-
nić, Radoslav Medica, Alenka 
Stanić, Sandra Marmilić, Vilma 
Jardas, Elina Ivanić, Bruna Šeš-
kar, Irena Afrić, Slavica Ružić, 
Neda Širola, Iris Lazarević, Ga-
brijela Adumar, Marko Ćorić, 
Dolores Kulišić-Bilobrk i Rado-
van Trinajstić. 

 Piše KRISTINA TUBIĆ ■ Snimio DAVID KURTI 

Pješačenje i nordijsko hodanje  
opatijskim povijesnim šetnicama 

Dio dobitnika Zahvalnica  
Hrvatskog Crvenog križa

Na Info punktovima građani su obnovili  

znanje u pružanju prve pomoći

Predsjednik i ravnateljica u društvu djelatnica  

GDCK Opatija i učenika HT Škole

Donacija uručena  
Dječjem domu u Lovranu

Crvenog križa


